
Proletari din toate țările, uniti-vă!
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O nouă și elocventă expresie a prețuirii pe plan internațional față de politica de pace, 

prietenie și colaborare a României cu toate națiunile și statele lumii, a înaltei și
profundei stime de care se bucură pretutindeni șeful statului român pentru remarcabila 

sa contribuție la instaurarea unei noi ordini economice mondiale, la înfăptuirea idealurilor

de libertate, independență și progres ale popoarelor
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Cuvintarea tovarășului
le-au fost inminate prestigioase distincții ale Institutului 
pentru problemele unei noi ordini economice internaționale

CEREMONIA DE LA PALATUL REPUBLICII

NICOLAI CEAUSESCU 
la Consfătuirea de lucru 

de la C.C. al P.C.R.
Stimați tovarăși,

Consfătuirea de lucru la care 
participă primii secretari, se
cretarii cu problemele agrare 
și economice, cadre județene 
din agricultură, conducerile 
ministerelor și altor organe 
centrale, activul central de 
partid, a dezbătut activitatea 
organelor de partid și de stat 
pentru realizarea planului pe 
1979 și măsurile ce se impun 
în vederea îndeplinirii în cit 
mai bune condițiuni a preve
derilor pe 1980. Realizările din 
anul trecut sînt cunoscute. Am 
obținut o serie de realizări in 
industrie, agricultură și cele
lalte ramuri; pe ansamblu, 
ritmul de creștere a producției 
nu este mic. Cu toate acestea, 
sarcinile la o serie de indica
tori nu au fost îndeplinite, în- 
registrîndu-se serioase râmî- 
neri în urmă în unele sectoare.

In cadrul consfătuirii s-au 
evidențiat o serie de realizări 
importante în unele județe, 
s-au menționat lipsurile care 
s-au manifestat în industrie, 
agricultură, în lucrările de in
vestiții și în alte sectoare. Sînt 
cunoscute, de asemenea, pre
vederile planului pe 1980. Nu 
doresc să mă opresc acum asu
pra modului cum s-a desfășu
rat activitatea pe anul trecut, 
nici asupra prevederilor pen
tru 1980. Ne-am propus să 
analizăm, în cadrul consfătui
rii, activitatea desfășurată de 
organele de partid și de stat 
și sarcinile ce le revin pentru 
lichidarea lipsurilor manifes
tate, măsurile ce trebuie adop
tate pentru asigurarea reali
zării planului pe acest an în 
toate domeniile.

Este de înțeles că în reali
zările obținute în industrie și 
agricultură este încorporată și 
munca nemijlocită a organiza
țiilor de partid, a comuniști
lor. Marile înfăptuiri obținu
te în cei patru ani care au 
trecut din cincinalul actual 
demonstrează forța creatoare 
a oamenilor muncii, fără deo
sebire de naționalitate, faptul 
că întregul popor este hotărit 
să facă totul pentru înfăptui
rea neabătută a programului 
de făurire a societății socia
liste multilateral dezvoltate.

Deși avejn o creștere impor
tantă a producției în acești 
patru ani, nu ne putem decla
ra mulțumiți avînd în vedere 
unele nereaiizări — atît în in
dustrie cît și în agricultură — 
și. mai cu seamă, unele lipsuri 
manifestate în cursul anului 
1979. Unele ministere, condu
ceri ale întreprinderilor și uni
tăților socialiste din agricul
tură nu au asigurat urmări
rea și desfășurarea corespun
zătoare a activității de produc
ție, mulțumindu-se cu circula
re de tot felul, ca și cu justifi
carea cauzelor deficiențelor. 
Și în activitatea unor organi
zații de partid, a unor comite
te județene de partid s-au 
manifestat, de asemenea, lip
suri foarte serioase în organi
zarea, controlul și urmărirea 
desfășurării îndeplinirii planu
lui.

Se poate spune că la unii 
tovarăși și-a făcut loc o stare 
de automulțumire, delăsare și 
slăbire a exigenței și răspun
derii față de îndeplinirea sar
cinilor ce le revin. Aici s-au 
prezentat multe fapte, s-a vor
bit de o serie de neajunsuri 
și lipsuri care au făcut ca rea
lizările din 1979 în agricultură, 
industrie, investiții să fie sub 
posibilitățile și sub capacita
tea de care dispune societatea 
noastră socialistă. Iată de ce 
trebuie să reflectăm cu toată 
seriozitatea asupra stărilor de 
lucruri negative, a lipsurilor 
din munca organelor de par
tid și de stat și să luăm măsuri 
ferme pentru lichidarea lor și 
desfășurarea întregii activități 
în cît mai bune condițiuni.

Avem de realizat în 1980 un 
ritm de peste 11 la sută în in
dustrie și un ritm de asemenea 
mare în agricultură, investiții 
și în comerțul exterior; tre
buie să asigurăm încheierea 
cincinalului atît cu realizarea 
prevederilor planului inițial,

a Imn;

cît și a prevederilor suplimen
tare, punind astfel o bază 
trainică pentru perioada 1981— 
1985.

De la început, as dori să 
atrag atenția că se impune, de 
sus pînă jos, introducerea unui 
stil de muncă comunist, revo
luționar, de înaltă responsabi
litate și exigență, de ordine și 
disciplină. Trebuie să punem 
capăt cu desăvârșire tendințe
lor de a îneca munca vie in 
hîrtii și vorbărie, concentrind 
activitatea in cadrul unităților 
productive. Cel puțin două 
treimi din munca fiecăruia să 
se desfășoare jos — în între
prinderi. în unitățile indus
triale, agricole, de cercetare si 
din alte sectoare, acoio unde 
se hotărăște realizarea planu
lui — pentru a asigura desfășu
rarea normală a producției. 
Trebuie să punem capăt justi
ficărilor, nimeni nu trebuie să 
se acopere, invocind tot felul 
de hîrtii, de ordine scrise, cl 
fiecare trebuie să răspundă 
personal de îndeplinirea con
cretă a sarcinilor încredințate. 
Nu avem nevoie de tot felul 
de planuri suplimentare, ci de 
muncă concretă, de realizarea 
planurilor stabilite. S-a înce
tățenit o metodă birocratică, 
lipsită de răspundere. de a 
acoperi inactivitatea cu ședin
țe și hîrtii, înlocuind astfel 
munca concretă in cadrul uni
tăților de producție. Această 
stare de lucruri este mai ge
nerală, dar s-a manifestat cu 
deosebită putere la Ministerul 
Agriculturii, unde ordinea, dis
ciplina, răspunderea lasă mult 
de dorit Dar tendința justifi
cării cu hîrtii și ședințe este 
deopotrivă valabilă și pentru 
activitatea județelor, a consi
liilor populare, a organelor 
agricole, a organelor de partid 
în general.

Avem prevederi bane, o 
bază tehnico-a:lateriaiă cores
punzătoare pentru realizarea 
pianului de producție in toate 
sectoarele. Acum este necesar 
să trecem ia actrvttatea vie, 
practică pentru îndeplinirea 
prevederilor stabilitei Se poate 
spune că iacepctul acesriu an 
este relativ bssz. deși se mat 
manifestă o sere de ripsuri. 
De aceea, trăginc irvătămir ie
le necesare dris lipsuri, din 
stilul de muncă defectuos, să 
trecem cm rznărire la desfășu
rarea întregii act.vttăți in sp*- 
rrtul botăririlcr Cncsgriesuhr, al 
X!I-lea_ aprirmd cu fermitate 
pr.nrip.de de muncă comu
niste. întărind răspunderea, 
disciplina Și ordinea în toate 
domeniile

Tovarășa.

Am menționat de la început 
că in cadrul aceste-, consfătuiri 
punem pe primul pian pro
blemele din agricultură, por
nind de la faptul că. pentru 
România. agricultura reprezm- ( 
tă un sector foarte important, 
care trebuie să asigure buna 
aprovizionare a populației și 
a industriei, să aibă un roi 
mai însemnat în întreaga dez
voltare econocruco-soaalâ a 
țării. In al doilea rind. am 
pornit de la faptul că anul 
trecut în agricultură s-au ma
nifestat lipsuri serioase: de 
aceea trebuie stabilit precis ce 
trebuie făcut pentru a obține, 
în anul 1980, recolte bune, o 
producție in conformitate cu 
prevederile planului in toate 
ramurile și subramurile agri
culturii După cum se subli
niază și în documentele 
Congresului al Xll-lea, tre
buie să punem pe pri
mul plan producția de cereale. 
Se prevede pentru acest an o 

producție de cereale de S— 3i 
m, '. -ane xce. în acest «cop 
au fost mărite v-prafetese rx 
grin. orz. porumb Praccjc. 
vaca avea de rnsăminta-. caf
tan cerealiere pe cuca 7 «j- 
bnme de hectare. Dacă vas 
obține o prodaețse mec.e de 
circa 3ăM de kg pe secsar, 
putem realiza acest teoeenv. 
Este pe deptm poszbcl ca. ia 
rond-ții normale desfâsurind 
o activitate cccespuEtătcare. 
să realizăm ta acrculstră 
aceasta pvodtaet.e in 198*

Dopa cam a reaești» cm 
cocstămae. srmănă tarile de 
tramnă poc fi apreciate. in 
general, ca mai txzne berii 
anal trecut. Sînt condiții fa
vorabile pentru a obține la 
griu și orz o producție benă. 
Trebuie să trecem eu notărire, 
in următoarele zile, la termi
narea arăturilor și Ia pregăti
rea temeinică a terenului pen
tru insămințări. Prattle, in 
maximum 1* zile să terminăm 
arăturile. De felul cum se vor 
realiza lucrările de insâmin- 
țărt oep.nde recolta pe care 
o vom obține în acest an. Tre
buie să înțeleagă fiecare că. 
deja, campania de insămințări 
din această primăvară a 
început. Pînă la 20 martie, lu
crările din etapele intii $: a 
doua — incluzind Basna soa
relui și sfecla — trebuie ter
minate în întregime. Practica 
din anul trecut a demonstrat 
că, acolo unde lucrările s-au 
realizat mai devreme, recol
tele au fost cu mult mai bune. 
De asemenea, este necesar să 
pregătim temeinic etapa insă- 
mînțării cu porumb, pentru a 
o putea încheia pînă la 20 
aprilie.

In fiecare județ, consiliul 
popular, sub conducerea comi-

(Continuare in pag. a Il-a)

Cuvintarea președintelui Nicolae Ceaușescu

(Continuare in pag. a V-a)
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□□ TOVARĂȘUL NICOLAE CEAUȘESCU 
a primit pe ambasadorul Republicii Niger

Președintele Republicii Socia
liste România, tovarășul Nicolae 
Ceaușescu. a primit, miercuri, pe 
Karimou Mahamar.e, care și-a 
prezentat scrisorile de acredi
tare in calitate de ambasador 
extraordinar și plenipotențiar al 
Republicii Niger in țara noastră.

înminind scrisorile de acredi
tare. ambasadorul Karimou Ma- 
hamane a transmis președintelui 
Nicolae Ceaușescu un salut căl
duros, urări de sănătate și feri

Ion Icnită. Ana Mureșan, Elena 
Noe. Marin Rădoi, Ion Ursu. 
Richard Winter, Dumitru Popa, 
Iile Radulescu. precum si repre
zentanți ai vieții științifice din 
tara noastră.

Erau de fată membrii delega
ție: Institutului pentru proble
mele unei noi oraini economica 

tiunilor posibilitatea unei dez
voltări libere. a unui comerț 
echitabil. reciproc avantajos.

Nu doresc să vorbesc acum de 
vechea ordine, știm toate defec
tele eL Cu toții sintem de acord
— și dumneavoastră care acțio
nați si conduceți Institutul pen
tru noua ordine știți foarte bine
— eă această ordine nu mai co
respunde nici intereselor țărilor 
dezvoltate și, cu atit mai puțin, 
intereselor țărilor in curs de 
dezvoltare. Viața dovedește cit 
de nejustă a devenit această 
veche ordine, dacă se poate 
spune eă ea a fost vreodată 
justă. Desigur fiecare epocă a 
avut relațiile sale economice, 
juridice și morale ; dar lumea 
s-a schimbat și deci și aceste 
relații trebuie schimbate. Oame
nii se transformă, popoarele 
și-au cucerit independența po
litică și doresc să devină stăpine 
pe bogățiile naționale, să <e fo
losească in scopul ridicării 
bunăstării lor. al consolidării in
dependenței și suveranității na
ționale.

Ne allăm intr-un moment deo

cire. din partea președintelui 
Consiliului Militar Suprem, șe
ful statului Niger, colonel Seyni 
Kountche, a guvernului și po
porului Republicii Niger.

In continuare președintele 
Nicolae Ceaușescu și ambasado
rul Republicii Niger au pre
zentat scurte cuvîntări.

Președintele Nicolae Ceaușescu 
a urat noului ambasador succes 
în activitatea sa și l-a asigurat 
de tot sprijinul Consiliului de 

internaționale — dr. Franco 
Grosoli, vicepreședinte al Insti
tutului pentru problemele unei 
noi ordini economice internațio
nale, președintele Asociației 
pentru dezvoltarea agricolă ita
liană, prof. dr. Giancarlo Elia

(Continuart in pag. a V-a)

sebii de important In viața in
ternațională, în primul rind prin 
faptul că s-au produs asemenea 
evenimente care au dus la ac
centuarea puternică a încordării, 
la concentrări de forțe militare 
în diferite zone ale lumii, — 
ceea ce creează o primejdie deo
sebit de mare nu numai pentru 
politica de destindere, dar pen
tru înseși pacea și indep'endența 
popoarelor, creind pericolul unei 
confruntări militare.

Iată de ce România socialistă 
consideră că trebuie făcut totul 
pentru a se opri cursul încordă
rii internaționale, pentru soluțio
narea problemelor existente pe 
calea tratativelor pașnice, asigu- 
rîndu-se independența și suve
ranitatea tuturor popoarelor, Ii- 
chidîndu-se recurgerea Ia forță 
sau la amenințarea cu forța. 
Este in interesul tuturor po
poarelor de a se relua și dez
volta politica de destindere, de 
a se acționa cu toată răspun-

Stat, al guvernului șl al său 
personal.

După solemnitatea înmînării 
scrisorilor de acreditare, pre
ședintele Nicolae Ceaușescu s-a 
întreținut în mod cordial cu 
ambasadorul Karimou Maha- 
mane.

La solemnitate și convorbire 
au participat Ștefan Andrei, mi
nistrul afacerilor externe, și Sil
viu Curticeanu, secretar prezi
dențial și al Consiliului de Stat.

pr.nrip.de
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totului de partid, să stabileas
că împreună cu organele agri
cole, în conformitate cu pre
vederile Legii lucrărilor agri
cole, termene pe comună, obli
gatorii pentru întreprinderile 
de stat, cooperative șl particu
lari. Nimeni nu se poate 
sustrage prevederilor legii și 
obligațiilor controlului consi
liilor populare, invocînd in
strucțiunile diferitelor direcții 
generale. Pentru președinții de 
consilii populare este valabilă 
numai legea, în virtutea căreia 
trebuie să stabilească — prin 
ordine — norme obligatorii. 
Cine nu le aplică trebuie să 
suporte rigorile legii. Este ne
cesar să punem capăt dezor
dinii, indisciplinei manifestate 
în efectuarea lucrărilor agri
cole.

Atrag foarte serios atenția 
asupra acestui lucru pentru că 
anul trecut consiliile populare, 
comitetele județene nu și-au 
îndeplinit obligațiile ce le 
revin în conformitate cu legea 
— de a asigura ordinea și 
disciplina în efectuarea lu
crărilor agricole. Direcțiile 
generale agricole sînt suo- 
ordonate consiliului popular 
și comitetului județean de 
partid și trebuie să exe
cute ordinul acestora. Cine 
nu-I execută, nu se poate fo
losi de argumentul că primeș
te ordine de Ia minister. Du
bla subordonare trebuie înțe
leasă în sensul că de la minis
ter primește norme tehnice, 
dar și acestea trebuie verifi
cate pentru a se vedea dacă 
corespund condițiilor din ju
deț. Disciplina, ordinea, reali
zarea la timp a lucrărilor sînt 
în răspunderea directă a comi
tetelor județene de partid, a 
consiliilor populare județene, 
iar direcțiile județene sînt or
ganele lor de specialitate și 
trebuie să lucreze ca atare. A- 
eeasta este valabil și pentru 
S.M.A. și I.A.S., pentru orga
nele care se ocupă cu irigațiile 
și alte activități. Nimeni nu 
se poate sustrage de la răs
pundere pe motiv că a primit 
indicații de undeva de sus de 
la București. Vreau să fie 
clare aceste norme și reguli 
o dată pentru totdeauna.

Trebuie să se exercite uh 
control foarte serios asupra 
calității semințelor și să se 
acționeze pentru realizarea 
unor lucrări de bună calitate, 
a densității optime pentru fie
care cultură. Să fie bine în
țeles că dacă nu vom asigura, 
în condițiuni neirigate, circa 50 
mii de plante de porumb la 
hectar, și între 60 pînă la 70 
mii de plante la hectar în con
diții de irigare, nu vom obține 
recolta corespunzătoare.

Deci, posibilitatea de a rea
liza producția prevăzută este 
condiționată de efectuarea 
unor lucrări de bună calitate, 
de asigurarea seminței și a den
sității necesare. In toate zo
nele — inclusiv de deal — 
fără 45—50 da mii de plante 
de porumb Ia hectar nu se 
poate considera însămînțarea 
bine făcută. Fără 80—100 de 
mii de plante la sfeclă nu pu
tem spune că avem însămîn- 
țări corespunzătoare. Fără 
55—60 de mii de plante de 
floarea soarelui, nu putem 
realiza o recoltă satisfăcătoa
re. Asigurarea densității op
time este valabilă pentru toa

te culturile. Am stabilit ca 
Ministerul Agriculturii, îm
preună cu Academia Agrico
lă, să publice în următoarele 
2—3 zile, în presă, normele de 
densitate obligatorii. Comite
tele județene, consiliile popu
lare, în conformitate cu legea, 
vor stabili, prin ordine, pe co
mune, pe zone, densitatea ce 
trebuie realizată la toate cul
turile. Noi pierdem o mare 
parte din recoltă datorită den
sității necorespunzătoare.

Este necesar să acordăm 
mult mai multă atenție plan
telor tehnice. Producțiile pe 
care le obținem de ani de zile 
sînt cu mult sub posibilitățile 
solului, ale eforturilor și chel
tuielilor pe care le facem în 
acest sector. Floarea soarelui, 
sfecla, soia. inul, cînepa. alte 
culturi tehnice dau o recoltă 
sub jumătatea a ceea ce s-ar 
putea obține. Să se analizeze 
temeinic felul cum se realizea
ză, pe ce suprafețe și în ce 
condiții, cultura plantelor teh
nice, pentru a putea obține 
producții mult mai mari. Nu 
este nevoie, cred, să explic ce 
importanță are aceasta pentru 
aprovizionarea populației, 
pentru industria alimentară, 
pentru întreaga economie.

Discutăm de mult timp pro
blemele legate de asigurarea 
unei producții bune în legu
micultura pentru satisfacerea 
deplină a cerințelor populației 
și asigurarea unor disponibili
tăți de export. Practic nu pu
tem fi mulțumiți cu ceea ce 
am realizat. Nu mă mai refer 
la faptul că nu s-a acordat 
atenție legumelor cu un con
ținut nutritiv ridicat. Pentru 
anul acesta s-a stabilit să fie 
mărită suprafața însămînțată 
cu legume, astfel încît să rea
lizăm circa 5 milioane de tone 
de legume. în acest cadru, a 
fost mărită substanțial supra
fața pentru mazăre-boabe și 
fasole verde și pentru alte le
gume cu valoare nutritivă ri
dicată. Am mai discutat aceste 
probleme în toamnă și cred 
că toate comitetele județene 
au planurile de cultură. Fie
care comitet județean, fiecare 
consiliu popular să ia toate 
măsurile pentru a realiza in 
întregime suprafețele cu le
gume, în structura stabilită, 
punînd accentul pe mazăre, 
fasole și alte produse stabi
lite prin structura planurilor 
de producție. Nu putem în
locui mazărea sau fasolea cu 
varza sau cu spanacul. Tre
buie să asigurăm o structură 
cit mai bună a culturilor pen
tru a satisface corespunzător 
cerințele de hrană ale întregii 
populații. Populația trebuie 
să dispună de o bună aprovi
zionare cu legume bogate în 
proteine. Am stabilit ca de 
fasolea-boabe să se ocupe tot 
sectorul de legumicultura, 
deoarece această cultură a 
rămas, de fapt. Ia voia întîm- 
plării: de mulți ani nu reali
zăm producția de fasole boa
be de care avem nevoie. Am 
stabilit cu Ministerul Agricul
turii ca această cultură să cu
prindă anul acesta 90 mii de 
hectare. Fiecare comitet jude
țean și consiliu popular tre
buie să ia măsuri pentru a 
realiza această cultură pe su
prafața planificată, pe pămîn- 
turi corespunzătoare și cu 
densitatea necesară, încît să 

obținem o producție de fasole 
pe măsura cerințelor ; aceas
ta, în afară de ceea ce trebuie 
să producă populația ; pe te
renurile individuale, precum 
și în afară de ceea ce trebuie 
să se realizeze de membrii 
cooperatori în cultură interca
lată.

începînd din martie și pînă 
în noiembrie, să asigurăm un 
consum corespunzător al 
populației cu legume în stare 
naturală ; conservele să fie 
realizate numai pentru pe
rioada de iarnă. Din consumul 
de bază, față de cele 160 de ki
lograme cît revin pe locuitor 
anual, cel puțin 110 kilograme 
să se dea populației în stare 
naturală — proaspătă sau us
cată. în acest sens, fiecare co
mitet județean să ia măsurile 
necesare pentru a-și asițgura 
legumele. Practic — în afara 
unor legume timpurii — în 
condițiile României nu există 
județ care să nu-și poată asi
gura legumele de care are ne
voie.

Deoarece s-a vorbit aici de 
sere și solarii, vreau să atrag 
atenția că, începînd din acest 
an, după ce recoltăm cultura 
actuală, .vom renunța la serele 
ce consumă combustibil lichid. 
Vor rămîne în producție nu
mai serele care se bazează pe 
consumuri de aburi sau pe ape 
termale, precum și acelea care 
pot trece pe cărbune. Va tre
bui să ne gîndim să folosim 
solariile pentru material sădi- 
tor și pentru culturi timpurii, 
fără încălzire. în prezent la 
solarii avem și mari pierderi 
de folii. Practic, acestea nu 
ajung nici pentru o cultură, 
pentru că la alegerea terenu
rilor nu se ține seama de vînt, 
de furtuni. Trebuie să punem 
un accent mai mare pe sola
riile mici, pe adăposturi în 
curți — care dau posibilitatea 
unor recolte mai bune cu 
pierderi mult mai mici. Anul 
acesta trebuie să realizăm in 
întregime producția de legu
me. în sortimentele si în struc
tura stabilită. în culturi succe
sive. inclusiv în .culturi de 
toamnă, pentru a asigura o 
bună aprovizionare a oonu- 
lației și disponibilul pentru 
export.

Am făcut serioase investiții 
în pomicultură și viticultură. 
Totuși recoltele nu sînt mulțu
mitoare. De aceea, atrag a- 
tenția județelor, îndeosebi ce
lor unde pomicultura p viti
cultura au o pondere impor
tantă. de a se ocupa tnr. tn- 
deaproape de acest sector — 
de felul cum srâî efectuate 
lucrările, de îngrijirea viei Și 
pomilor — pentru că nu pa
tern fi mulțumiți cu produc
țiile pe care le realizăm acum. 
Cu viile noastre — mi se pare 
că sîntem printre primele 7 
sau 8 țări din Europa in ce 
privește suprafața — ar tre
bui să avem o producție care 
nu numai să satisfacă necesi
tățile populației, dar să ofere 
și rezerve pentru export.

Același lucru este valabil in 
pomicultură. Avem aproape 
400 000 de hectare cu pom. 
Este necesar să se analizeze 
de îndată situația din acest 
sector important și să se asi
gure lucrările corespunzătoare 
pentru obținerea unor recolte 
mult mai mari

în general, aș dori să atrag 
atenția asupra problemei fo
losirii judicioase a fondului 

funciar. Practic, 10—15 la sută 
din suprafață se pierde anual 
datorită golurilor în culturi și 
plantații, băltirilor, neefec- 
tuării corespunzătoare a lu
crărilor, neînsămînțării între
gii suprafețe. Din aceste cau
ze rămîn nefolosite terenuri 
în cooperative, în I.A.S.-uri 
precum și în gospodăriile in
dividuale. Trebuie acționat cu 
toată hotărîrea pentru însă
mînțarea și cultivarea chiar și 
a ultimului metru pătrat.

Avem unele lucruri bune 
într-o serie de județe, dar, pe 
ansamblu, fondul funciar nu 
este folosit în mod corespun
zător. Și în acest domeniu 
consiliile populare comunale, 
orășenești și județene trebuie 
să ia măsuri foarte hotărîte. 
Este necesar ca pe terenurile 
virane din orașe să nu plan
tăm numai iarbă ci să Ie fo
losim și pentru legumicultura, 
în fiecare oraș trebuie ca in 
curiile cetățenilor să se cultive 
legume.

Legat de folosirea fondului 
funciar, dbresc să mă refer 
Ia irigații. Facem în acest do
meniu mari eforturi financia
re ; ne costă un hectar irigat, 
în medie, 20 mii lei. De aceea 
este inadmisibil ca suprafața 
pe care am irigat-o s-o folo
sim numai parțial. O mare su
prafață în zonele deficitare în 
apă nu este irigată, iar aproape 
o treime din suprafața irigată 
nu a primit decît o singură 
udare. Or, astfel nu se poate 
asigura o producție corespun
zătoare. Irigațiile sînt concen
trate practic în 9 județe din 
sud : Brăila — 225 mii hec
tare, Constanța — 372 nhi, 
Dolj — 250 mii. Ialomița — 
376 mii, Ilfov — 224 mii. Olt — 
133 mii, Mehedinți — aproape 
90 mii. Teleorman — 180 mii 
și Tulcea - 184 mr hectare.

Este necesar ca Ministerul 
Agriculturii, organul său de 
specialitate, să se concentreze 
îndeosebi asupra irigațiilor in 
aceste județe, pentru a se asi
gura recoltele prevăzute in 
studiile tehnico-economice. 
Fără 8 000 kg de porumb pe 
teren irigat nu putem consi
dera că avem o cultură bună! 
Or. in Constanța obținem 
3 500—4 000 kg la ba 1 Pentru 
ce facem irigații acolo ? Tre
buie să revedem ss struc
tura culturilor, toțosand iriga
țiile pentru plantele care răs
pund cei mai bine. Porumbul 
se află din acest punct de ve
dere pe prun ui loc în sece
rai. Mmueru! Agr-—-'tur:, 
județele, no acordă aterrua eo- 
ii muni Huni toîtjlua cvr. sint 
folosite irigatiue. în consfătui
re unii tovarăși s-au referit ia 
necesitatea de a se realiza lu
crările de irizați: dar nu au 
spus un cuvint despre ceea ce 
s-a intimpiat cu suprafețele 
irigate, despre recoiteie obți
nute pe eie. Coocentrind aten
ția asupra judetekr din sud eu 
mari supcafețe iriggto — fără 
a neglija, desuur. celelalte *u- 
dețe — trebuie să asigurăm 
funcționarea normală ș; uda
rea corespunzătoare a plante
lor. Aceasta este una din pro
blemele esențiale si din obli
gațiile primoetfiale ale Minis
terului Agriculturii. ale fiecă
rui comitet județean.

Tovarăși.

în ceea ce privește zooteh
nia. pe ansamblu, s-a înregis
trat o anumită creștere a e

fectivelor în acest cincinal, 
însă nu în conformitate cu 
prevederile planului. Produc
țiile pe care le obținem sînt 
însă nesatisfăcătoare. Fiecare 
județ își cunoaște planul atît 
la efective cît și la producție 
și asigurînd realizarea efecti
velor trebuie să se ocupe de 
buna îngrijire a animalelor și 
de realizarea producțiilor sta
bilite. Cu circa 3 milioane de 
vaci, ar trebui să avem o pro
ducție de lapte care nu numai 
să satisfacă cerințele interne, 
ci să dea și un surplus. Și a- 
ceasta nu prin obținerea unor 
producții excepționale, ci de 
circa 2 000—2 200 litri pe vacă. 
De aceea, trebuie să se treacă 

.la măsuri hotărîte pentru buna 
îngrijire a animalelor, a vaci
lor de lapte. îngrijirea înseam
nă și lapte mai mult, dar si 
asigurarea reproducției. Am 
discutat cu Ministerul Agricul
turii luarea unor măsuri ime
diate pentru realizarea nata
lității planificate pentru acest 
an. Sîntem la sfîrșitul lui fe
bruarie, mai avem practic 10 
luni. deci putem asigura rea
lizarea natalității și la vaci și 
la porcine și ovine, dacă ne 
vom ocupa în mod organizat 
de această problemă. Dispu
nem de aproape un milion de 
scroafe și aceasta face posibil 
să asigurăm cantitatea de 
purcei necesară, chiar un ex
cedent. Desigur, trebuie să 
acordăm atenția corespunză
toare și păsărilor, atît pentru 
ouă cit și pentru carne. Avem 
programe speciale și pentru 
creșterea iepurilor de casă și a 
altor animale mici, de blană. 
Să se revadă aceste programe 
pe județe și să se ia măsuri 
pentru realizarea lor. Cu o 
bună organizare putem asigu
ra realizarea în întregime a 
efectivelor și a producției de 
lapte, came, ouă și lină.

Desigur, pentru a asigura o 
zootehnie corespunzătoare tre
buie să-i acordăm atenția cu
venită. De fapt, activitatea din 
zootehnie, ca dealtfel și din 
alte ramuri ale agriculturii, 
trebuie să capete un caracter 
industrial. Am creat multe 
ctmpîexe mari, dar organele 
noastre se ocupă insuficient 
de ce se întimplă în aceste 
c mpiexe. deși. în unele, avem, 
rezultate foarte bune, care pot 
f: comparate cu rezultatele ob- 
tnu’e pe plan mondial Nu se 
generalizează însă suficient 
experiența obtinurâ. Să luăm 
^ecia&ști ți jrt i ducem la Tî- 
rr-sscora. unde avem un com
plex de porci foarte bun. să 
i~ve4e acolo cum să ingrase 
porch. Avem s comnlexe bune 
de năsârp să trimitem specia
liștii să lucreze și să învețe 
acolo. ’Aceasta este valabil și 
pentru cultura mare. Avem în
treprinderi agricole de stat 
care dau peste un vagon de 
porumb la hectar în condiții 
de neirigare ; avem și coope
rative agricole care dau peste 
un vagon de porumb. Sâ-i tri
mitem pe specialiști să lucre
ze acolo, să învețe cum se face 
agricultură. Nu există suficien
tă preocupare nici la minister 
și nici la județe pentru a-i în
văța pe oameni cum să lucreze 
pe baza experienței bune pe 
care o avem. Avem unități de 
stat și cooperatiste de tot fe
lul care sînt un model ; dacă 
generalizăm experiența lor. 

într-un an, doi, vom face dip 
agricultura noastră o agricul
tură exemplară. Deci, nu spun 
să facem altceva în plus, ci să 
generalizăm în toate ramurile 
agriculturii ceea ce avem bun 
în România.

încă din martie. Ministerul 
Agriculturii, comitetele jude
țene, consiliile populare, să 
treacă la măsuri hotărîte.pen
tru a lichida stările de lucruri 
negative din zootehnie și a 
asigura îndeplinirea planului, 
așa cum este stabilit.

Trebuie să ne ocupăm serios 
și de baza furajeră. Am discu
tat in toamnă cu primii secre
tari și. recent, cu Ministerul 
Agriculturii, subliniind că pro
ducțiile pe care le prevedem 
pot asigura o bună furajare a 
animalelor. După calculele fă
cute de minister, ne trebuie 
circa 9 milioane și jumătate 
tone de furaje concentrate, din 
care 6 milioane tone de po
rumb, restul orz, soia, șroturi, 
ș.a.m.d. Este pe deplin posibil 
și trebuie să asigurăm aceste 
cantități. Trebuie însă să dez
voltăm puternic și furajele de 
volum. Avem peste 4 milioane 
de hectare de pajiști, pășuni 
și finețe; dacă acestea ar da 
producții nu excepționale, ci 
numai de 10—12 mii de kg la 
hectar, am asigura 40—50 de 
milioane de tone de masă ver
de. Trebuie, de asemenea, fo
losite paiele pe care mulți încă 
le lasă pe cîmp și le dau foc, 
cocenii de porumb, care și 
acum sînt nestrînși în multe 
județe, precum și alte culturi 
furajere. Toate acestea ne dau 
posibilitatea să ajungem la 
120—130 de milioane de tone 
furaje masă verde și grosiere. 
Cu această cantitate, asigu
răm pe deplin furajarea tutu
ror animalelor pe care le avem 
în țară — în unitățile de stat 
și cooperatiste, în gospodăriile 
particulare. Este necesar în^ă 
să trecem hotărit, în fiecare 
județ, la realizarea încă din 
acest an a acestei baze fura
jere. Trebuie organizată în 
mod corespunzător activitatea 
de producție, stringerea și pre
gătirea furajelor. Am avut o 
serie de experiențe pozitive — 
folosirea ureei. precum și al
tele — dar organele de specia
litate nu s-au ocupat și nu se 
ocupă de generalizarea lor în 
producție, în întreaga țară.

Este necesar ca Ministerul 
Agriculturii să înțeleagă că 
problema furajelor pentru ani
male constituie o sarcină de 
importanță excepțională; nu 
vom avea animalele si pro- 
dueția animalieră necesară 
cacă nu asigurăm baza fura
jeră. Comitetele județene. con
siliile populare au în această 
privință răspunderi și sarcini 
deosebite ; ele trebuie să trea
că imediat, pe baza planurilor 
pe care le au. la adoptarea 
măsurilor necesare pentru re
alizarea bazei furajere în can
titățile corespunzătoare pentru 
toate animalele.

Doresc, încă o dată, să atrag 
atenția asupra necesității de 
a se livra la timp producția 
animalieră — lapte, carne, 
ouă. lină —, In general pro
dusele agricole pentru fondul 
de stat pentru că numai pe a- 
ceastă bază putem asigura 
buna aprovizionare a popu
lației. Trebuie să înțelegem că 

livrarea produselor către fon
dul de stat nu este benevolă ! 
Aceasta este o obligație — și 
toate consiliile populare, comi
tetele județene de partid au 
datoria să se ocupe permanent, 
decadal de felul cum se reali
zează, la toate produsele, fon
dul de stat de produse agrico
le. Și Ministerul Agriculturii 
și Uniunea Națională a Coo
perativelor Agricole de Pro
ducție poartă de asemenea 
răspunderea pentru realizarea 
obligațiilor către stat de către 
toate cooperativele agricole. 
Trebuie să spun că în această 
privință activitatea ministeru
lui — ca și a Uniunii dealtfel
— este nesatisfăcătoare. Tre
buie să atrag, totodată, atenția 
că revine și guvernului sarci
na de a urmări felul cum Mi
nisterul Agriculturii își înde
plinește aceste obligații.

Tovarăși,

în înfăptuirea sarcinilor din 
agricultură trebuie să punem 
un mai mare accent pe buna 
desfășurare a activității con
siliilor unice agroindustriale. 
Se pare că aceste organisme 
nu-și realizează încă atribuții
le. Comitetele județene și Mi
nisterul Agriculturii au renun
țat să mai lucreze însă direct 
cu cooperativele și întreprin
derile agricole de stat, fără să 
fi asigurat buna funcționare 
a consiliilor. Chiar în condi
țiile bunei funcționări a' consi
liilor unice agroindustriale, 
întreprinderile de stat și coo
perativele agricole de produc
ție își păstrează rolul și răs
punderea în realizarea produc
ției agricole; Iată de ce minis
terul, comitetele județene de 
partid, consiliile populare tre
buie să lucreze și să se ocupe 
nemijlocit de activitatea aces
tor unități de bază din agri
cultură.

In ce privește consiliile uni
ce agroindustriale, trebuie în
țeles că președinții lor nu sînt 
numai organizatori de partid. 
Ei răspund pe linie de stat, în 
fața consiliilor populare, a or
ganelor agricole, de activitatea 
de producție. în fruntea con
siliilor agroindustriale trebuie 
numiți președinți care cunosc 
agricultura, le place agricultu
ra și sînt în stare să conducă 
munca în acest sector econo
mic. Cei mai buni activiști 
trebuie numiți președinți ai 
acestor organisme. Să facem 
din aceste consilii organe de 
conducere a agriculturii ! Cu
noașteți ce obiective ne-am 
propus. Iată de ce trebuie să 
alegem președinții dintre ac
tiviștii de partid buni, dintre 
ingineri, tehnicieni, econo
miști, adică din rindul oame
nilor bine pregătiți, care cu
nosc agricultura și sînt hotă- 
rîți să lucreze în agricultură. 
Să-i instruim și să-i ajutăm 
să învețe ce au de făcut. Să 
veghem, de asemenea, ca acti
vitatea lor să se desfășoare in 
fermă, în cîmp, în complex. 
Zilnic să-și exercite îndatori
rile în rîndul agricultorilor, 
iar munca de partid pe care 
trebuie să o desfășoare să fie 
legată de îndeplinirea planu
lui. Fără a uita însă — repet
— că întreprinderile de stat și 
cooperativele agricole de pro
ducție rămîn unitățile de bază 
în agricultură.

Este necesar, de asemenea, 
să ne ocupăm de munca vice

președinților, care sînt și di
rectori ai S.M.Â. Avind în ve
dere că S.M.A. execută, de 
fapt, toate lucrările de meca
nizare pe raza consiliului, a- 

, ceștia trebuie să fie, de aseme
nea, buni conducători, să cu
noască problemele agricultu
rii, să știe cînd trebuie însă- 
mînțat și cum trebuie însă- 
mînțat.

De asemenea, inginerul-șef 
al consiliului agroindustrial, 
zootehnistul, medicul veteri
nar și economistul trebuie să 
asigure conducerea tehnică și 
economică pe întregul consi
liu. Ei trebuie să lucreze cu 
toți inginerii din unități — 
într-un consiliu există 15—20 
de ingineri și medici veteri
nari, în unele cazuri chiar 30. 
De aceea, inginerul-șef de 
consiliu trebuie să fie un spe
cialist bun, energic, un condu
cător, nu un birocrat, un func
ționar. Același lucru este va
labil pentru medicul veterinar, 
pentru economiști. Cadrele de 
la consiliul agroindustrial tre
buie să se bazeze pe întreaga 
forță care există în I.A.S.-uri 
și în cooperative, în S.M.A.- 
.uri, asigurînd conducerea șl 
buna desfășurare a activității.

Iată de ce ește necesar să 
se revadă modul cum funcțio
nează acest organism, cine sînt 
oamenii puși să conducă aces
te consilii. Consiliile trebuie 
să constituie un sprijin pu
ternic pentru comitetul jude
țean de partid, pentru consi
liul popular județean și direc
ția agricolă județeană, fără a se 
renunța, desigur, la activitatea 
directă în întreprinderile de 
stat și în cooperative. în uni
tățile de bază trebuie să ajun
gă și primul secretar județean, 

x care nu trebuie să se mulțu
mească doar că a stat de vorbă
cu președintele consiliului sau 
cu inginerul șef.

Cu atît mai mult este vala
bil aceasta pentru director și 
ceilalți specialiști din organele 
agricole județene. Este necesar 
să facem din consiliile unice 
agroindustriale organisme vil 
de conducere concretă a agri
culturii !

Tovarăși,

Trebuie să punem ordine ’! 
în activitatea stațiunilor de 
mașini agricole. Proasta exe
cutare a lucrărilor este legată 
direct de stările de indiscipli
nă și lipsă de răspundere în 
munca unor stațiuni. De fapt, 
stațiunile nu sînt folosite în 
mod corespunzător pentru a 
asigura executarea în terme
nele și în condițiunile de cali
tate corespunzătoare a tu
turor lucrărilor. Nu se exer
cită controlul și îndrumarea 
necesară, nu există pregătirea 
corespunzătoare a formațiuni
lor de lucru. Am întîlnit, 
practic în toate județele, oa
meni, tractoare sau combine 
izolate, care lucrau la voia 
întîmplării. Nimeni nu se ocu
pa de calitatea lucrărilor. Or, 
trebuie să înțelegem că tot 
ceea ce se face în agricultură 
— de la arat și însămînțat și 
pînă Ia strîns, întregul com
plex de lucrări — este reali
zat de mecanizatori. Deci, ro
lul hotărîtor pentru producția

(Continuare In pag. a TH-a)

Cum sînt recepționate semnele primăverii pe ogoarele dimbovitene
Este un fapt binecunoscut că aprecierea exactă a efortului de

muncă depus de lucrătorii ogoarelor nu poate fi făcuta decît in ra
port de recoltele și eficiența obținută. Cu toate acestea. încă de pe 
acum, cind campania de primăvară este in plină actualitate iar pe 
ogoare se desfășoară o gamă foarte largă de activități, trebuie 
acționat cu deplină răspundere pentru efectuarea la timp și de bună 
calitate a tuturor lucrărilor agrotehnologice. hotăritoare pentru vii
toarele recolte. Raidul nostru in unitățile dimbovitene a evidențiat 
însă unele deficiențe in organizarea producției, abateri de la ordi
nea și disciplina muncii, care, in ciuda afirmațiilor de genul „sin- 
tem gata pentru noua recoltă", influențează negativ rezultatele vii
toare. Spunem aceasta, deoarece intre vorbe și fapte există nu
meroase neeoncordanțe. Ne-am oprit la trei aspecte și anume: 
folosirea deplină și rațională a fondului funciar, utilizarea cu maxi
mă eficiență a bazei tebnico-materiale precum și a forței de mun
că de Ia sate, raportindu-le permanent la sarcinile de recoltă ale 
acestui an.

La sediul cooperativei agricole Răcari, încă de dimineață trac
toarele au fost mobilizate. Este un fel de a spune, pentru că de 
fapt nu prea aveau ce face, in vreme ce in cîmp 5 mii. tone 
gunoi de grajd așteptau alt gen de utilaje pentru a împrăștia 

grămezile de la capul tarlalelor

VORBE MULTE, FAPTE PUȚINE I

La întrebarea noastră, adre
sată conducerii cooperativei a- 
gricole din Răcari. ..ce produc
ții ați realizat in anul trecut ?“ 
am sesizat o oarecare uimire. 
..De ce să vorbim despre ce a 
fost, ne spune tovarășul Geor
ge Costea, președintele unității. 
Mai bine să vă spunem ce facem 
in acest an". Insistăm asupra 
primei întrebări si din dosarul 
economico-financiar aflăm că 
din circa 13 milioane lei pro
ducție globală s-au realiza: doar 
7 milioane. ..Am avut multe 
calamități, intervine inginerul 
șef, tinărul Lazăr Buga. întrea
ga suprafață de cartofi, sfeclă 
de zahăr, circa 300 ha de griu și 
grădina de legume au avut de 
suferit din cauza inundațiilor 
din lunca Argeșului. Așa se ex
plică cele 5 milioane nereali
zate". Cind au survenit aceste 
inundații ? „Totul a mers bine 
pînă la recoltare" — afirmă cei 
doi interlocutori.

Nu vrem să punem la în
doială spusele interlocutorilor 
noștri, dar. bizară coincidentă, 
in foarte multe cazuri se intîl- 
nește această situație cind in 
planul pregătirilor pentru pro
ducție sint asigurate „toate con
dițiile din cele mai bune", iar 
la recoltare intervine... nepre
văzutul. Să revenim insă in ac
tualitate : ce faceți in acest an. 
acum, cind campania de primă
vară bate la ușă ? „De mîine 
putem intra la semănat — ne 
asigură tinărul inginer șef — 
pentru că utilajele, celelalte 
condiții tehnice și organizatori
ce le avem asigurate". Care 
este fundamentul acestui opti
mism 1 La ora cînd poposeam 
la Răcari. Ia sediul cooperati
vei, circa 8 tractoare cu remorci 
așteptau să preia îngrășămin- 
tele organice pentru a le trans
porta în cîmp, iar în Adăpostul 
de cartofi circa 45 de coopera
tori selectau sămînța pusă la 
încolțit. Semne bune, ne-am 
zis, dacă numai la sediu este o 
asemenea activitate. Ce se în
timplă în cîmp ?

— Am fertilizat cu azotat în

treaga suprafață de 80 ha cu 
orz. 50 ha cu orzoaica și 250 ba 
griu. am transportat circa 5 mii 
tone gunoi pe tarlalele desti
nate cartofului și sfeclei de za
hăr. iar acum lucrăm la evacua
rea excesului de umiditate. Se
mințele sint asigurate pe sorti
mente in proporție de 90 la 
suta, ne spune inginerul Buga.

— Cit reprezintă cele 10 pro
cente ?

— Circa 15 tone la cartofi și o 
tonă ia porumb.

— Dar nu e o problemă, in
tervine președintele.

Optimismul începe să păleas
că. Dacă 16 tone semințe defi
cit pentru actuala campanie de 
primăvară nu constituie „o pro
blemă". nu prea știm ce să cre
dem. Continuăm investigația.

— Ați terminat fertilizările ?
— Nu. Mai avem circa 600 ha 

cu culturi de toamnă. afirmă 
inginerul.

— Așteptăm aviația utilitară, 
completează președintele uni
tății.

— Cu gunoiul de grajd cum 
stați ?

— Am făcut „curățenie" în 
zootehnie și am transportat tot 
gunoiul în cîmp, întărește pre
ședintele răspunsul.

— Da, dar este numai la cap 
de tarla. încă nu l-am împrăș
tiat pe cîmp, zice cu jumătate 
de gură tinărul inginer;

— Cum acționați la evacuarea 
excesului de umiditate ?

— Avem '2 echipe de cite 10 
oameni...

— Vrem să facem o fotogra
fie. ne exprimăm intenția.

— ...Știți, au lucrat de dimi
neață...

— De fapt, eîți cooperatori 
aveți azi la treabă ?

— Cei 45 de la sortat cartofi...
Și, uite așa, dintr-o listă im

presionantă de activități „spu
se", de fapt nu erau Ia lucru 
decît cei 45 de cooperatori de 
la sediu. Era ora 10 cind am no
tat dialogul de mai sus. Vorbe, 
fără acoperire în... fapte. Și, 
pentru a fi mai expliciți. să 
vedem „problema cu inundații
le". O întreprindere, conducerea 
unității nu știe care, a efectuat 
o lucrare de îndiguire în lunca 

Argeșului. Lucrarea nu a dat 
randamentul scontat. Pentru 
anul in curs o întreprindere, 
conducerea unității iar nu știe 
care anume, va reface îndigui
rea. al cărui proiect tovarășul 
Gheorghe Costea ne spunea că 
l-a văzut. Cind anume va în
cepe lucrarea ? „După campa
nia de recoltare din toamnă". 
Concluzia: și producția din acest 
an se va desfășura sub semnul 
aceleiași incertitudini. Atunci 
cum să apreciem. spusele de la 
începutul dialogului „mai bine 
să vă spunem ce facem în acest 
an"? Că, sinceri să fim, noi tot 
nu prea ne-am lămurit.

„VOM ASIGURA RĂSADURI 
IN CANTITĂTI DUBLE 

FAȚĂ DE PLAN"

Pînă la plantarea legumelor 
!n cîmp și în solarii, grădinarii 
îngrijesc plantele ce au fost se
mănate în serele destinate pro
ducerii răsadurilor. Așa, de 
exemplu, la Asociația economi
că de stat și cooperatistă din 
Potlogi în ziua raidului nostru 
activitatea se desfășura din plin. 
O echipă formata din 15 legu
micultori, între care Niculina 
Dobre. Elena Dinică. Mariana 
Neacșu, Elena State întrețineau 
prin udări și tratamente răsa
durile de varză, ardei, tomate, 
vinete și salată. Directorul aso
ciației, inginer Mariana Cîrnici, 
ne-a arătat la fața locului cum 
se face repicatul răsadurilor. 
Apoi ne-a spus : „Peste 1.6 mi
lioane fire răsaduri au fost re- 
picate în cuburi nutritive, plan
tele urmînd a fi sădite în solarii 
chiar de săptămina viitoare, iar 
în cîmp începînd din jurul datei 
de 15 aprilie. De răsadurile 
noastre beneficiază în primul 
rind cooperativele agricole de 
producție asociate cum sînt cele 
din Pitaru. Poiana și Corbii 
Mari, precum și solariile noastre 
care ocupă suprafața de 17 hec
tare. Dar nu numai unitățile 
amintite vor beneficia de răsa
durile ce le producem în sera 
noastră. Prin mai buna organi
zare a muncii, prin folosirea 
chibzuită a terenului ne-am 
propus să obținem 5 milioane 
fire din diferite sortimente de 

legume, adică dublu față de 
cifra planificată".

Dar legumicultorii din Potlogi 
și-au propus să obțină și recol
te sporite de legume. In luna 
mai. ei vor livra pieței din so
larii peste 160 tone de varză, 
iar o lună mai tirziu 180 tone 
tomate. 140 tone ardei și 80 tone 
de vinete. Totodată în culturi 
asociate se vor obține și se vor 
livra beneficiarilor aproape 50 
tone de castraveciori și salată 
verde. Ce s-a făcut pînă acum 
în Asociația economică de stat 
și cooperatistă din Potlogi. pen
tru realizarea Și depășirea an
gajamentelor asumate ? Răspun
sul ni-1 dau faptele de muncă 
ale celor o sută de legumicul
tori care muncesc zilnic aici, 
întreaga suprafață de 17 hecta
re de solarii este fertilizată chi
mic și organic și s-a trecut la 
învelitul spațiilor cu folii de 
polietilenă. Stan Tomescu. Con
stantin Slăvilă. Marin Gheor
ghe, Gheorghe Badea sînt 
doar cițiva dintre cei care 
au asigurat primele spații 
pentru plantatul verzei timpu
rii. In același timp a fost asi
gurată întreaga cantitate de se
mințe pentru legumele de cimn. 
în atelier se pregătesc utilajele 
necesare bunului mers al lucră
rilor. în același timp o preocu
pare de prim ordin a Consiliu
lui unic agroindustrial Potlogi 
este de a extinde suprafața ce 
va fi ocupată cu legume de 
cimp in cadrul acestei asociații. 
Aproape 430 de hectare, repar
tizate in două asolamente mari 
la cooperativele agricole de pro
ducție din Potlogi și Ungureni 
vor produce legume de cimp, 
iar la C.A.P. Poiana, 270 de hec
tare vor fi ocupate cu cartofi. 
Această concentrare a produc
ției de legume va permite mai 
buna aplicare a tehnologiilor 
de lucru, o mai completă me
canizare a lucrărilor, folosirea 
rațională a surselor .de apă, o 
dotare corespunzătoare cu ma
teriale necesare. S-a trecut la 
nivelarea suprafețelor din cimp.

Foto-anchetă realizată de
OVIDIU MARIAN 

ȘTEFAN DORGOȘAN

Cu atenție sporită pentru viitoarele producțti de legume, grădi
narii de la Potlogi pregătesc răsadurile. Angajamentul lor este 
realizarea unei cantități duble de răsaduri, o serioasă opțiune 

și garanție pentru recoltele din acest an

Tot acum se desfășoară din plin și acțiunea de acoperire cu folie 
de polietilenă a solariilor pentru legumele timpurii
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agricolă îl au mecanizatorii, și 
am impresia că nu li se acordă 
atenția cuvenită în ce privește 
pregătirea și instruirea lor. Nd 
este vorba numai să știe să 
conducă tractorul, ci și să în
țeleagă problemele din agricul
tură. S-a stabilit să trecem la 
formații' mari de lucru, sub 
conducerea unui inginer sau 
tehnician agricol. Acesta tre
buie să știe însă să meargă cu 
tractorul, să regleze tractorul, 
combina și celelalte mașini 
agricole. La noi există încă 
mentalitatea că inginerul, spe
cialistul este supraveghetor, 
sfătuitor. Trebuie să punem 
capăt acestei mentalități. Ingi
nerul nu este supraveghetor și 
sfătuitor ; este muncitor agri
col de specialitate. El trebuie 
să participe la efectuarea lu
crărilor, începînd cu aratul, 
semănatul, cu lucrările de în
treținere și terminînd cu 
strînsul și depozitatul recoltei.

Trebuie să schimbăm aceas
tă mentalitate începînd de la 
Ministerul Agriculturii. Spe
cialistul agricol, ca și cel din 
industrie — desigur, fiecare în 

^domeniul său — trebuie să 
■participe la realizarea produc
ției. Din păcate, în agricultură 
avem prea mulți supraveghe
tori și sfătuitori în rîndul spe
cialiștilor, și prea puțini din 
cei care pun mîna să ^execute 
efectiv lucrările. Alături de 
mecanizatori rolul hotărîtor îl 
au specialiștii — inginerii, 
zootehniștii, medicii veterinari 
și tehnicienii — care sint în 
număr destul de mare și poar
tă răspunderea efectuării lu
crărilor, a realizării producției 
agricole. La fel conducerile 
întreprinderilor agricole de 
stat, conducerile cooperative
lor, și toți lucrătorii, întregul 
personal. Pentru a putea rea
liza socialismul, dezvoltarea 
economică, trebuie ca fiecare 
să muncească ! Fără muncă nu 
se poate face nimic, nu se pot 
obține rezultate în producție ! 
Să se înțeleagă bine că atunci 
cînd trebuie strînsă recolta, — 
și contabilul, și casierul, și 
magazionerul, trebuie să mear
gă pe cîmp, nu să stea Ia 
umbră și să înregistreze cînd 
intră camionul. Ar fi suficient 
pentru strînsul recoltei între
gul personal plătit din agricul
tură, — care numără cîteva 
sute de mii de . oameni. Și 
președintele consiliului popu
lar, funcționarii din primărie, 
au datoria ca — în toiul acti
vității agricole — să se ocupe 
de muncile agricole. Inclusiv 
medicul trebuie să dea asis
tență medicală în cîmp, oame
nilor muncii din formațiunile 
de lucru. Cei aproape 40 de mii 
de specialiști cu studii superi
oare, ca și cele cîteva zeci de 
mii de specialiști cu studii 
medii din agricultură, trebuie 
să facă agricultură, nu hîrtii. 

ten acest sens trebuie să privim 
" activitatea direcțiilor jude
țene agricole. Ele au fost re
organizate, dar au încă un 
personal mare. Trebuie să 
normăm personalul ingineresc 
și să lucreze în producție — 
în I.A.S.-uri, în cooperative, 
în ferme. Pentru activitatea de 
îndrumare și control trebuie 
un număr mic de specialiști, 
întrucît și laboratorul trebuie 
să se afle în întreprindere, în 
cooperativă. Direcțiile județe
ne trebuie să-și îndeplinească 
sarcinile ce le revin în condu
cerea agriculturii, sub. condu
cerea nemijlocită a consiliului 
popular și a comitetului jude
țean de partid. Directorii sint 
și vicepreședinți ai consiliului 
popular, avînd o putere in 
plus, nu pentru a participa Ia 
ședințe, ci pentru a lucra mai 
bine în îndeplinirea atribuțiilor 
de conducere a agriculturii. Tot 
ceea ce am spus însă pină 
acum privește nemijlocit și 
direcțiile generale — stilul, 
metodele de muncă ale aces
tora — și trebuie neapărat să 
facem ca două treimi din ac
tivitatea lor să se desfășoare 
în I.A.S.-uri, cooperative, fer
me, în unitățile'de producție. 
In perioadele de vîrf, cadrele 
din direcțiile generale trebuie 
să lucreze permanent în unită
țile de bază. Strînsul recoltei 
trebuie să fie o acțiune — ca 
să spunem așa — cu caracter 
militai-; toată lumea să fie 
în cîmp și nimeni s'ă nu se 
deplaseze pînă n-am strîns 
recolta. Agricultura trebuie să 
fie înțeleasă ca o acțiune de 
disciplină și ordine in toate 
perioadele — la însămînțări, 
întreținere și strînsul recoltei. 
Inclusiv ministrul agriculturii, 
secretarul C.C. cu problemele 
agriculturii nu trebuie să 
plece dimineața și seara să se 
reîntoarcă în București ; la fel 
secretarul C.C. cu problemele 
organizatorice. Munca orga
nizatorică de partid înseamnă, 
prin însăși denumirea ei, or
ganizarea îndeplinirii hotărîri- 
lor de partid, a planului, orga
nizarea activității îrr toate 
domeniile, inclusiv în agricul
tură, chiar dacă se mai ocu

pă și altcineva de sectorul res
pectiv.

Perioadele de vîrf din agri
cultură presupun o mobiliza
re generală, militară — am 
putea spune. Avem comanda
mente, și acestea sint suficien
te, dar in activitatea lor lip
sește uneori spiritul de ordi
ne, de organizare, de discipli- 
nă, de răspundere.

Tovarăși,

Vorbesc de ceea ce trebile 
să facă județele, daa doresc să 
se înțeleagă că si organele 
centrale au răspunderea lor 
că, în această privință, lucru
rile nu mai pot merge ca pină 
acum. Desigur, avem un Con
siliu Național al Agricultur. 
avem un Minister al Agr.cul
turii. Avem un aparat uriaș, 
de peste o mie de oamer in 
acest minister, ca si in celela - 
te organisme agricole — in 
Academia agricolă, in înrălă- 
mintul agricol și alte organ.s- 
me, care, toate Ia un Ioc, tre
buie să fie angajate in reali
zarea lucrărilor agricole, să 
poarte răspunderea in aceas
tă privință. De fapt, în per - 
oada insămințăriior. a strinsu- 
lui recoltei, toți funcționarii 
din minister trebuie să meargă 
la cîmp. nu să stea in birouri. 
Și cei de la Academia agrico
lă și institutele de cercetare 
trebuie să meargă la cimn să 
asigure realizarea lucrărilor 
agricole in conformitate ca 
normele și regulile stabilite. 
Dacă nu se trece la activ-.tate 
practică, vie. autocritica mi
nisterului. a celorlalte organe 
agricole nu are absolut nici un 
fel de valoare. Eu cer condu
ceri: Ministerului Agriculturii 
să pună capăt stărilor de lu
cruri manifestate in trecut si 
să-și îndeplinească sarcinile, 
într-o măsură mai mare sau 
mai mică, toți cei care lu
crează in conducerea agri
culturii poartă răspunderea 
pentru aceste stări de lucruri.

Am vorbit, pe parcurs, de 
consiliile populare comunale, 
orășenești și județene. Doresc 
numai să reamintesc că, in 
conformitate cu Legea lucră
rilor agricole, consiliile popu
lare au răspunderi deosebite 
și trebuie să-și intre serios în 
atribuțiuni. Inclusiv Comite
tul pentru Problemele Consi
liilor Populare trebuie să în
țeleagă că poartă răspunderea 
și pentru felul cum consiliile 
populare își desfășoară activi
tatea în agricultură.

Este necesar, desigur, să 
analizăm și activitatea uniu
nilor județene ale cooperati
velor agricole de producție, 
activitatea Uniunii Naționale 
a Cooperativelor, acestea 
avînd o răspundere foarte 
mare în buna desfășurare a 
activității de producție, în or
ganizarea muncii. Noi nu ju
decăm uniunea după ce sesi
zează, ci după felul în care 
conduce activitatea de produc
ție; cooperativele agricole sînt 
organizații de producție agri
colă, deci și uniunile județene. 
Uniunea Națională sînt orga
nisme de conducere a bunei 
organizări a muncii, de întă
rire a disciplinei, de realiza
re a producției și livrare la 
fondul de stat a produselor.

Tovarăși,

Trebuie să îmbunătățim 
mult activitatea politică de 
masă. Să dezbatem larg pro
blemele cu oamenii muncii. 
Desigur, au avut loc adună
rile generale care au dezbătut 
aceste probleme. Trebuie însă 
să ridicăm și mai mult spiri
tul de răspundere și exigență 
al conducerilor întreprinderi
lor de stat și cooperativelor 
agricole, al membrilor coope
ratori. al tuturor lucrătorilor 
din agricultură. Să folosim 
acum noul cadru creat — mă 
refer la Organizațiile Demo
crației și Unității Socialiste 
din comune — pentru a discu
ta cu toți cetățenii problemele 
producției agricole. măsurile 
necesare pentru îndeplinirea 
marilor sarcini pe cate le avem 
în agricultură.

Este necesar să acordăm mai 
multă atenție zonelor necoope- 
rativizate, ca și in . general 
producției agricole de pe te
renurile în proprietate perso
nală sau date în .folosință 
cooperatorilor. In aceste sec
toare nu se urmărește cum 
trebuie producția. Numărul de 
animale, îndeosebi la bovine, 
a scăzut foarte mult în secto
rul particular, la gospodăriile 
cooperatorilor și în zpnele ne- 
cooperativizate. Este necesar 
ca toți cei ce locuiesc în sate, 
inclusiv muncitorii, să se ocu
pe și de agricultură. Gospodă
riile sătești trebuie să asigure 
lucrarea terenurilor pe care le 
au în folosință sau în proprie
tate, inclusiv din curți. Locui
torii satelor — inclusiv medi
cii, inginerii, muncitorii din 
fabrică — trebuie să crească 
animale și să lucreze părr.în- 
tul ! Ministerul Agriculturii 

să întocmească un program 
pentru fiecare județ, pentru 
dezvoltarea producției agricole 
și animaliere in toate gospo
dăriile. De asemenea, să se in
troducă și in orașe dreptul și 
obligația populației de a creș
te păsări, iar acolo unde există 
condițiile necesare, și bovine. 
De asemenea, este necesar să 
se treacă ia organizarea creș
tem pe lingă cantine, care dis
pun de mari cantități de 
restun alimentare, a păsărilor 
și porcilor.

In general, e necesar să luăm 
măsuri pentru a pune capăt 
risipei de alimente sub once 
formă. Not consumăm numai 
om foocul centra! 4 mi.oa.ie 
tone gnu plus un mil.oc și 
jumătate la sate Normal, 
chiar Ia 15® kg pe locuitor — 
care este un consum foarte 
mare — nu ar trebui să dețri 
șim 3MM — 14NM da 
tone

Deci, ca să revin 4a 1deea 
inițială. toți cetătenn care 
dispun de postbCităr. să creas
că animale, să cootrtbuoe la 
creșterea producției agrxnie 
Vor trebaa scabdite ooLeaa 
pe comune de livrarea ixnu- 
lelor oe came către focdol ne 
stat, pe nară de eoctract. No 
vom introduce cm ac*. coca 
obligatorie, dar Levant core_- 
nâ trebuie să coctraneoe • 
anumttă cantitate de came 
care trebuie introdusă m păn. 
Toc cetățeni» tăm trebu*e să 
Ltteleagă că este necesar să 
folosească flecare metru pă
trat de pâmrnt pentru ocodur- 
tie agricolă. t riad toate 
resturile menajere nentru 
creșterea an.ma.e-te M-_Ke- 
rul Agneuitartu Cbesi_u. de 

$3 t*» rrr prXr-
gram psnru a aspira Trece
rea la rea .zarea acesuc 
măsuri.

Tovarăși,

Este evident că toate aceste 
probleme ridică sarcini mari 
in fața organizațiilor de 
partid. In comune aci.veaiă 
aproape un milion de membri 
de partid. în agricultură lu
crează circa CM *de mii. dar 
toți comuniști: din sate poar
tă răspunderea pentru pro
ducția <hn agricultură. Să 
discutăm foarte serios cu or
ganizațiile de partid, cu mem
brii de partid, să stabilim sar
cinile acestora, să facem să 
crească răspunderea comuniș
tilor. a organizațiilor de partid 
pentru felul în care se desfă
șoară activitatea în agricul
tură. Lipsurile despre care am 
vorbit oglindesc și lipsurile 
din munca organizațiilor de 
partid. Avem comitete de 
partid comunale, avem orga
nizații de partid în toate uni
tățile agricole, de stat și 
cooperatiste și trebuie să fa
cem ca ele să-și îndeplinească 
tot mai bine rolul și atribu
țiile. Este necesar, de aseme
nea. să crească răspunderea 
comitetelor orășenești și. în 
mod deosebit, a com:țetelor 
județene de partid. Toate co
mitetele județene de partid 
trebuie să-și îndeplinească in 
bune condiții sarcinile, să ac
ționeze la nivelul răspunderi
lor pe care le au în condu
cerea agriculturii, în realiza
rea programului pentru acest 
an. a sarcinilor stabilite de 
Congresul al Xll-lea pentru 
cincinalul viitor. Dispunem de 
tot ce este necesar pentru a 
lichida rapid lipsurile pentru 
ca. prin rezultatele pe care Ie 
vom obține in acest an. să de
monstrăm că neajunsurile ma
nifestate. îndeosebi anul tre
cut, nu caracterizează munca 
organelor și organizațiilor de 
partid. Să arătăm că stă in 
puterea comuniștilor, a tutu
ror oamenilor muncii de la 
sate de a ridica agricultura 
noastră Ia nivelul unei agri
culturi moderne care să satis
facă pe deplin cerințele apro
vizionării populației și nevoile 
de materii prime ale întregii 
economii, să sporească și mai 
mult contribuția agriculturii 
Ia dezvoltarea generală a so
cietății noastre socialiste.

Tovarăși,

Voi trece acum, pe scurt, la 
unele probleme din industrie. 
Am spus de la început că in 
centrul problemelor consfătui
rii noastre stă agricultura, to
tuși este necesar să ne oprim 
puțin și asupra unor probleme 
ale producției industriale. Nu 
vreau să mă refer la realiză
rile de anul trecut sau pe pa
tru ani ; ele sint cunoscute, 
după cum sînt cunoscute și 
lipsurile pe care le-am mai 
discutat. Acum se cere să tre
cem cu hotărîre la luarea mă
surilor pentru realizarea in 
întregime a planului pe acest 
an, pentru încheierea cu suc
ces a cincinalului. Pe planul 
întîi trebuie să punem reali
zarea producției fizice în toa
te sectoarele începînd — și aș 
dori să atrag atenția asupra 
acestui lucru — cu sectoarele 

ut

producătoare de materii pri
me și materiale. Mă refer in 
special la sectoarele minier și 
petrolier. Ministerul. între
prinderile. comitetele județene 
din zonele unde avem între
prinderi miniere și petroliere, 
trebuie să acorde o atenție 
deosebită înfăptuirii planuiui 
de producție la cărbune, mi
nereuri, petrol. Avem progra
me. inclusiv în ce privește asi
gurarea utilajelor; nu e ne
voie de nici un program in 
plus, ci de organizarea acțiu
nii pentru realizarea întocmai 
a ce s-a stabilit- Dacă vom 
asigura folosirea rațională a 

lajelor existente la indicii
stabiliți, vom realiza planul și 
la cărbune și la petrol, precum 
și in alte sectoare. Metalurgia 
trebuie să realizeze producția 
ce metal, in primul riad de 
oțel, in conformitate cu pre
vederi ie planului, in sortimen
tele stabilite, cu prioritate a 
celor necesare pentru indus
tria constructoare de maș.r.i. 
Deși. ir. generai. producția de 
oțel satisface necesitățile eco- 
rxxnies. pentru a nu crea pro- 
bâeme mă ir. construcția de 
mas.ni. uri in celelalte ra
muri. metalul trebuie livrat in 
conformitate eu normele oe 
c-îsum Ministerul Aprovizio
nări: să lucreze cu mai muK 
xunț de răspenoere. ren jntird 
la rorbârje. pentru a scitrt- - 
ca operativ pmnâe-Ttele Să 
L—murăsătrin. de asemenea, 
panificarea ia «my -jl pro- 
d-Mtae s folosim metafs'ir 
M r.nsera! Cbtnaei. perenei-ie
de materni prinse ș: -alfruv 
perist toată Mata arit 
pentru ces coostmraere de 
mas.--?; cit. ma. ales, pentru in
dustria ușoară. trebu.e să asi
gure livrarea ia trz; a nsate- 
najeioc necesar* 
Dealtfei. această 
valsbCă pentru xaae mt- 
ustereie.

Este necesar să aeooesâm eu 
toată horărirea pentru apăra
rea nociic meear. su ecoco- 
mx. pentru realizarea precix- 
pe nete, pentru nataa apeov.- 

fmă este

ecxxeu.ce.

larerea
, rit și
va_a a

ca maxime Si să acționăm in 
continuare pentru reducerea 
consumurilor matenax in 
toate domeniile. acocriind o 
atenție deosebită recucerii 
consumurilor de combosubiu. 
indecseci lichizi Este necesar 
ca in perioada de vară con
siliile populare să gospodă
rească cu grijă combustibii'ul 
repartizat, in așa fel incit să 
realizeze o economie ce poate 
fi folosită ia lunile de iarnă. 
Anul trecut Capitala a realizat 
circa uOOUO de tone economie 
și aceasta i-a permis să facă 
față cerințelor in cursul ier
nii. Economiile ce se obțiu 
față de normele de consum, 
mai cu seamă la combustibil, 
rămin ca rezervă la dispoziția 
fiecărui consiliu popular, pen
tru a le folosi în lunile de 
iarnă. Depinde, deci, de fie
care consiliu popular județean 
ca să se gospodărească in așa 
fel incit în perioada cînd se 
cere un consum mai mare să 
existe o rezervă.

Am trecut la măsuri foarte 
hotărîte pentru reducerea con
sumurilor la o serie de mate
riale scumpe. La aluminiu, 
spre exemplu, noi consumam 
în trecut cîteva mii de tone. 
Producînd însă aluminiu, to
varășii de la C.S.P. și de la 

serioasă a 
aluminiu, 
încă ulti- 
in vedere

Aprovizionare s-au gîndlt să 
oblige întreprinderile să folo
sească mai mult aluminiu: 
am ajuns, astfel, să devenim 
mari consumatori de alumi
niu, deși creșterea producție: 
nu justifică și nu face necesar 
acest consum. Am trecut acum 
la reducerea foarte 
consumurilor de 
Dar acesta nu este 
mul cuvint. Avem
să continuăm modificarea teh
nologiilor pentru a reduce in 
continuare consumul de alu
miniu. Am discutat, și vom 
trece în cîteva zile la reduce
rea consumului la cupru, ni
chel și alte metaie neferoase. 
Chiar în aliaje s-om modifica 
normele, folosind-j-le pe cele 
internaționale- Prin aceasta 
vom reduce aproape la ju
mătate consumul de feroalaije.

c

■,

sex-

izații.or 
clusiv a

vecii.
Aș menționa faptul că mal 

mult oe 40 la sută din oțel 
trebuie asigurat din fierul 
vechi. Problema recuperării și 
ref xcsir.i materialelor, sub 
crize formă, este o problemă 
oe prim ordin în economie, 
pentru asigurarea bazei de 
mater.: prime și materiale ne
cesare desfășurării normale a 
producției. Desigur, trebuie să 
ne ocupăm in acest scop și de 
introducerea tehnologiilor co
respunzătoare.

O altă problemă importantă 
este aceea a recondiționării și 
refolosirii pieselor și suban- 
samoielor. S-a vorbit aici des
pre aceasta — dar problema 
r._ se reduce doar la tractoare 
si camioane, ci privește toată 
ect-r.omia, utilajele și mașinile 
c:n toate sectoarele. Să tre
cem cu hotărîre la crearea sec- 
t" acelor de recondiționare a 
pieselor, folosind diverse căi 
ș: tehnologii. Oamenii reclamă 
însă că nu găsesc înțelegerea 
necesară la ministere pentru 
promovarea tehnologiilor noi ; 
C.N.S.T.-U1 trebuie- să oblige 
ministerele să folosească și să 
generalizeze noile tehnologii. 
Avem posibilități să satisfacem 
astfel necesarul de piese de 
schimb, concomitent cu redu
cerea serioasă a consumurilor. 
Aceasta nu este numai o pro
blemă de producție, ci și de 
economii materiale, pentru că 
prin refolosirea pieselor eco-

alte

în
că.

roeare

trebui să punem la punct 
trecu, procras: de organ! 
a reparapuSoc. Separația < 
ta-i trebu.e c-tcsiăe-ratâ 
fam • investiție s> trebuie 
tată ea atare. Ea trebuie 
ducă S U o 
iBstalătiei. h Nlannt e- 
vsnaaMor defideage consta
tate pe parcursul exploatării. 
Dacă se fac cum trebuie, și 
autrenindu-se șt cercetarea și 
proaectanea. reparațiile capi
tale poc duce la sporuri 
substanțiale de producție. 
Avem nu puține exemple în 
această privință in diferite do
meniu inclusiv în ce privește 
recucerea consumurilor de 
materiale, de combustibil. Tre
buie înțeles că reparația capi
tală constituie o activitate pri
mordială pentru producție, 
trebuie să stea pe primul plan
1-. r-l-sfisurări. r.cr
oate a producțiet

în ce privește investițiile, 
cunoașteți situația in acest do- 

r-ati referit la ea și 
ii consfătuirii. Desigur 
izat un voium mare de 
ii. Tocuși. față de plan, 
serioase rămineri în 

urmă. Nu vreau să discutăm 
acum cauzele acestor neajun
suri. Ceea ce este necesar — 

fel

și doresc să subisciez acest 
lucru — este să luăm toate 
nsăsur.le pentru a realiza cu 
pc-.oe-.tate investițiile prevăzute 
să între in producție in acest 
an. Să ronceatitet forțele — 
pe minînere și pe județe — 
pentru realizarea acestor 
obiective. Totodată, construc
ția de mașini, toți furnizorii 
de utilaje sâ-și orienteze și ei 
eforturile in acest scop. Am 
stabilit să restringem începe
rea unor noi investiții spre a 
ne putea concentra forțele spre 
cele in construcție. în viitor, 
va trebui să nu mai admitem 
începerea de noi obiective 
pină nu sînt asigurate toate 
condițiile necesare — proiec
tele, contractarea utilajelor, a 
materiilor prime și materiale
lor — spre a le putea realiza 
în minimum de timp. Restrîn- 
gerea investițiilor se referă nu 
numai la domeniul industrial 
și agricol. Trebuie să concen
trăm forțele și în lucrările de 
drumuri, de îndiguiri. în do
meniul gospodăririi apelor sînt 
sute de obiective care durează 
de două-trei ori mai mult decît 
ar trebui, datorită risipirii for
țelor. Imobilizăm astfel oameni 
și materiale și aceasta produce 
pagube. Trebuie să ne concen
trăm peste tot forțele, să dăm 
în minimum de timp în fo
losință obiectivele și să atacăm 
altele noi cînd dispunem de 
forțe.

Este greu să fii de acord cu 
acei tovarăși care au spus aici 
că în agricultură nu s-au dat 
în funcțiune unele grajduri 
pentru că n-au fost unități de 
construcții. Fiecare cooperati
vă și întreprindere trebuie 
să-și realizeze singură aceste 
construcții.

Trebuie să înțelegem că atît 
lucrările din agricultură cît și 
lucrările de drumuri, îndiguiri 
comunale și altele, trebuie rea
lizate cu mijloace proprii, cu 
forțele comunei. Să organizăm 
în fiecare comună unități de 
construcție. în timpul liber 

toată lumea să pună mîna șî 
să realizeze obiectivele nece
sare.

Și în industrie — așa cum 
am mai discutat — întreprin
derile trebuie să-și realizeze 
lucrările de dezvoltare cu 
mijloace proprii. Avem expe
riență bună în această privin
ță. Să o generalizăm și să-i 
obligăm pe toți să facă acest 
lucru. Ne va costa și mai puțin 
și vom realiza de două-trei 
ori mai repede lucrările res
pective. Deci, in investiții peste 
tot este valabilă problema res- 
tringerii, a concentrării forțe
lor și punerii pe primul plan 
a obiectivelor productive.

în ce privește investițiile din 
sectorul social-cultural, pe 
primul plan trebuie să punem 
locuințele. Numai după ce dăm 
locuințele planificate în folo
sință putem să-ne preocupăm 
și de celelalte lucrări. Să 
facem totul ca anul acesta, in 
domeniul locuințelor să reali
zăm in întregime prevederile 
planului.

Tovarăși,
l

Acestea au fost cîteva pro
bleme economice la care am 
vrut să mă refer. Desigur, 
preocupîndu-ne de realizarea 
acestor sarcini, nu trebuie să 
nităm nici un moment de în
făptuirea măsurilor privind 
ridicarea continuă a bunăstă
rii materiale și spirituale a 
întregului nostru popor. Dar 
trebuie să înțelegem bine că 
realizarea prevederilor in acest 
domeniu este legată nemijlo
cit de înfăptuirea programului 

dezvoltare economico-so- 
cială Dacă nu vom realiza 
dezvoltarea economico-socială 
stabilită, dacă nu vom asigura 
producția necesară in agricul
tură și in industrie, n-o să 
putem înfăptui prevederile de 
ridicare a nivelului de trai. 
Ridicarea nivelului de trai 
este nemijlocit legată de în
făptuirea sarcinilor de produc
ție în toate sectoarele de ac
tivitate Să explicăm clar tu
turor oamenilor muncii că ri
dicarea bunăstării materiale 
Si spirituale este legată direct 
de felul în care se dezvoltă 
forțele de producție, în care 
crește bogăția națională și ve
nitul național, în care asigu
răm producția fizică necesară. 
Numai pe baza producției fi
zice se poate asigura satisfa
cerea necesităților de consum. 
Spre exemplu, nu putem să 
dăm populației lapte în expre
sie valorică ; la fel și carnea 
și celelalte produse. Deci, pro
blema nu se reduce la reali
zarea valorii producției, ci a 
producției fizice. Mijloacele 
noastre de propagandă să de
monstreze clar că nu putem 
asigura creșterea bunăstării 
dacă nu realizăm producția 
fizică în toate domeniile. Nu 
putem consuma mai mult de- 
cit producem. în plus, să avem 
în vedere că importăm multe 
materii prime, inclusiv petrol, 
și ca atare trebuie să asigu
răm condiții de plată.

în legătură cu aceasta, do
resc să mă refer și la proble- 
me.e comerțului exterior, la 
realizarea producției de ex
port. în 1979 a crescut defi
citul balanței de plăți. în acest 
an, trebuie să asigurăm nu 
numai echilibrul balanței de 
piăți, ci și □ reducere a de
ficitului creat anul trecut. A- 
ceasta presupune să exportăm 
tot ceea ce este prevăzut în 
plan, de calitate corespunză
toare, să luptăm pentru pre
țuri bune, să valorificăm în 
mod corespunzător materiile 
prime și munca poporului nos
tru și, în același timp, să ac
ționăm cu mai multă hotărîre 
pentru reducerea importurilor. 
Prevederile de importuri tre
buie considerate maxime, iar 
prevederile de export minime. 
Să acționăm cu mai multă ho- 
tărire pentru reducerea im
porturilor. Avem exemple 
bune în această privință, dar 
sint încă multe produse pe 
care le putem economisi. Cu 
sursele de materii prime și 
materiale prevăzute, putem 
realiza producția stabilită în 
toate domeniile. Putem înde
plini și exportul, chiar cu o 
suplimentare, ținînd seama de 
măsurile de reducere a con
sumurilor materiale. Avem, 
de asemenea, toate condițiile 
ca agricultura să dea anul a- 
cesta o producție bună, adu- 
cînd o contribuție mai mare 
atit la aprovizionarea internă, 
cit și la comerțul exterior. 
Fiecare comitet județean să 
acționeze ferm pentru a se 
realiza în întregime și produc
ția de export din domeniul a- 
griculturii.

Trebuie să înțelegem că în 
condițiile României — dispu- 
nînd de puține surse de ma
terii prime și energie — avem 
obligația să facem totul pen
tru folosirea lor rațională, 
pentru economisirea lor la 
maximum. Trebuie să asigu
răm valorificarea superioară a 

materiilor prime șl energiei, 
să obținem pe fiecare tonă de 
materii prime o valoare ma
ximă în producție prelucrată, 
îndeosebi pentru export.

Bogăția principală, factorul 
decisiv pentru înfăptuirea pro
gramului de făurire a societă
ții socialiste multilateral dez
voltate este munca întregului 
nostru popor. Aceasta ne va 
asigura, în conformitate cu 
prevederile Congresului al 
Xll-lea, înflorirea continuă a 
societății noastre socialiste, 
întărirea forței economice a 
patriei. De aceea, să facem to
tul ca fiecare cetățean să des
fășoare o activitate productivă 
utilă, cu maximum de randa
ment m sectorul său de spe
cialitate. Să acționăm pentru 
ridicarea nivelului de pregă
tire profesională și tehnică a 
forței de muncă în toate sec
toarele. A vorbi de valorifi
carea superioară a materiilor 
prime înseamnă a vorbi da 
valorificarea superioară a 
muncii. Numai ca rezultat al 
muncii complexe, de înaltă 
calificare, putem obține pro
duse cu o valoare ridicată din 
punct de vedere tehnic și eco
nomic. Iată de ce esențialul 
pentru activitatea viitoare, 
pentru făurirea socialismului 
și comunismului, este ridica
rea nivelului calificării nrofe- 
sionaie și tehnice. Aceasta esta 
condiția esențială a progresu
lui continuu ai patriei noastre.

Avem un popor minunat, 
care a dovedit că știe să îșl 
însușească rapid noile cuceriri 
ale științei, să atace cu îndrăz
neală și sâ soluționeze pro
bleme complexe în domeniul 
cercetării, în toate domeniile. 
Să impulsionăm cu mai multă 
perseverență activitatea de 
ridicare a cunoștințelor profe
sionale și tehnice, cercetarea 
tehnico-științifică, pentru a 
face ca, într-adevăr, poporul 
nostru să devină o forță pu
ternică prin munca și activi
tatea sa creatoare. (Aplauze 
puternice prelungite).

Activitatea organizatorică ?1 
politico-educativă trebuie să 
pună pe primul plan unirea 
eforturilor tuturor oamenilor 
muncii, fără deosebire de na
ționalitate, pentru înfăptuirea 
hotărîrilor Congresului al 
Xll-lea, a Programului par
tidului, a politicii interne șt 
externe a României, asigurând 
mersul neabătut înainte al 
patriei noastre pe calea pro
gresului și civilizației. (Aplau
ze puternice, prelungite).

Stimați tovarăși,

Sîntem în ultima etapă a 
campaniei electorale. Este ne
cesar să intensificăm activita
tea politico-educativă, astfel 
ca toate colectivele de oameni 
ai muncii de la orașe și sate, 
din toate domeniile, să întîm- 
pine alegerile cu realizări cît 
mai mari.

Să explicăm pe larg, în ca
drul adunărilor cu cetățenii, 
în întreaga campanie electo
rală, justețea politicii Interne 
a României socialiste, a politi
cii noastre de pace, de destin
dere, de independență a fie
cărei națiuni.

Să explicăm că numai îm
pletind strîns politica internă 
de făurire a societății socia
liste multilateral dezvoltate 
cu politica externă de pace, 
de Independență și destindere, 
vom putea asigura înfăptui
rea Programului partidului și, 
în același timp, ne vom aduce 
contribuția la făurirea unei 
lumi mai drepte și mai bune, 
a unei lumi a păcii și colabo
rării egale între toate na
țiunile. (Aplauze puternice, 
prelungite).
Să facem astfel îneît alegerile 

să constituie o nouă și puter
nică afirmare a unității în
tregului nostru popor în jurul 
partidului, în cadrul Frontului 
Democrației și Unității Socia
liste ! Votul pentru candidați! 
Frontului Democrației și Uni
tății Socialiste să demonstreze 
cu putere hotărârea tuturor 
cetățenilor patriei noastre de 
a nu precupeți nimic în lupta 
pentru victoria socialismului 
și comunismului, pentru inde
pendență națională, pentru 
colaborare și pace! (Aplauze 
puternice, îndelungate).

Cu acestea, închid lucrările 
consfătuirii și urez tuturor or
ganizațiilor noastre de partid, 
comitetelor județene, comu
niștilor, oamenilor muncii din 
toate sectoarele realizarea cu 
succes a planului pe acest an.

Vă doresc tuturor multă să
nătate și succes, tovarăși !

(Toți participanțli aplaudă 
îndelung, cu entuziasm, expu
nerea secretarului general al 
partidului, urmărită cu cea 
mai mare atenție și aprobare, 
manifestindu-și hotărârea fer
mă de a face totul pentru tra
ducerea in viață a indicațiilor 
tovarășului Nicolae Ceaușescu. 
pentru progresul economic și 
social al patriei noastre socia
liste).
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• Oameni! muncii cin 
Întreprinderile industriale 
ale județului Suceava au 
îndeplinit, cu două zile niai 
devreme, sarcinile de plan 
pe lunile Ianuarie și fe
bruarie, succes pe care il 
dedică alegerilor de . depu- 
tați. în Marea Adunare Na
țională și în consiliile popu
lare locale. Potrivit datelor 
centralizate, unitățile in
dustriale din această parte 
a țârii înregistrează, la ca
pătul primelor două luni, o 
producție industrială su
plimentară evaluată la <'>3,5 
milioane lei. Pe baza calcu
lelor preliminare, nivelul 
planificat al producției 
nete va fl depășit cu 2,9 la 
sută, iar cel al productivi
tății muncii cu 1.6 la sută.
• Desfășurind în ritm 

susținut întrecerea socialis
tă în cinstea alegerilor de 
deputați de Ia 9 martie, 
colectivele de muncă din 
unitățile Centralei mine
reurilor din Deva au reali
zat, de la începutul anului 
șl pînă acum, o producție 
netă suplimentară in valoa
re de peste 10 milioane Iei. 
Succesul se datorește in 
bună măsură depășirii 
sarcinilor Înscrise in planul 
producției fizice de extrac
ție a minereurilor feroase 
și neferoase. Formațiile de 
lucru din cadrul exploată
rilor și sectoarelor de ex
tracție și prepararea mi
nereurilor de fler șl a altor 
substanțe minerale utile 
din bazinul Poiana Ruscăi, 
aparținlnd întreprinderii 
miniere Hunedoara, au 
realizat 0 producție neta 
peste prevederi în valoare 
de 2.4 milioane lei, iar mun
citorii, tehnicienii și ingi
nerii uzinei de utilaj mi
nier șl reparații Crișcior au 
depășit sarcinile stabilite la 
acest indicator de bază cu 
peste 1 200 0» lei.
• întreprinderea de gar

nituri pentru frină și etan- 
șare din Rin. Sărat șl-au 
realizat miercuri sarcinile 
de plan la toți indicatorii 
pe primele două luni ale 
anului, precum și angaja
mentul asumat în cinstea 
apropiatelor alegeri de 
deputați. Fină la 9 martie 
vor fi realizate suplimentar 
peste 500 tone produse.
• Acționlnd în spiritul 

principiilor noului meca
nism economico-tlnanciar, 
34 do întreprinderi indus
triale din județul Bihor, au 
înregistrat economii la 
cheltuielile de producție, 
tar 28 de unități chel
tuielile materiale, pa ur
mare, volumul, producției 
nete suplimentare, reali
zată peste plan de la în
ceputul anului șl plnă în 
prezent, de către unitățile 
industriale bihorene, se ci
frează la peste 20 milioane 
lei.
• Colectivul întreprinde

rii de tricotaje din Sebeș- 
Alba a realizat plnă 
miercuri, peste prevederile 
de plan, 285 000 perechi de 
ciorapi, ceea ce reprezintă 
îndeplinirea și depășirea 
angajamentului asumat în 
cinstea zilei de 9 martie.

Reglementări menite să stimuleze 
mai buna punere în valoare a tuturor 

resurselor de metale prețioase
Ier! au fost date publicității 

Decretul Consiliul de Stat pri
vind extragerea și valorificarea 
aurului din nisipurile aluvio
nare, împreună cu Regulamen
tul privind organizarea acestei 
importante activități, precum și 
Decretul Prezidențial privind 
prețurile de achiziție de la 
populație ale aurului, platinei și 
argintului. Noile acte normative 
izvorîte din grija față de avuția 
națională și sporirea acesteia, 

«iu o importanță economică deo
sebită, ele fiind menite să cre
eze cadrul organizatoric necesar 
punerii în valoare a tuturor 
resurselor de metale prețioase, 
achiziționării de la populație, in 
condiții avantajoase și pentru 
cetățeni și pentru stat, a auru
lui, platinei și argintului. De alt
fel, aceste recente măsuri adopta
te se înscriu în contextul mal larg 
ăl preocupărilor tot mai accentua
te existente pe plan mondial, 
privind asigurarea resurselor de 
metale prețioase, fapt relevat 
de sporirea vertiginoasă a soli
citărilor de asemenea materiale, 
și, implicit, a prețurilor acestora.

Economia noastră s-a dezvol
tat în ultimii ani intr-un ritm 
foarte înalt, un accent deosebit 
punindu-se — cum se cunoaș
te — pe acele ramuri purtătoare 
de progres tehnic, respectiv e- 
lectronica și electrotehnica, con
strucțiile de mașini, chimia. Au
rul ca și platina și. argintul con
stituie materii prime importante 
pentru aceste sectoare de acti
vitate. Așa de pildă aurul este 
utilizat la fabricarea compo
nentelor electronice necesare 
fabricării televizoarelor, altor 
aparate electronice de uz indus
trial sau casnic, aparatelor și in

I

carnet
Din inimă, întîiul nostru vot pentru țară!

Alături de ceilalți tineri din uzi
ne și fabrici, de pe șantiere, 
ogoare, din școli și ostașii aflațl 
sub drapelul țării tșl vor exercita 
la 3 marile dreptul lor fundamen
tal înscris în Constituția țării. 
Eveniment memorabil, însemnat 
cu majuscule în biografiile lor, 
alegerile la care tinerii în unifor
mă vor fi prezenți cu Inimile, 
ghidările șl faptele lor de muncă 
reprezintă pentru ei, cei care vo
tează întlia oară, un examen al 
maturității politice, manifestarea 
recunoștinței față de minunatele 
condiții de viață șl trat create oș
tirii noastre, temeinic raport ostă
șesc al îndeplinirii întocmai a ce
rințelor jurămîntulul de credință 
fată de patrie, partid și popor, 
deplina angajare la înfăptuirea 
misiunilor încredințate.

Acestor mărețe deziderate se 
circumscriu gîndurile tinerești, 
emoțiile, bucuriile și simțăminte
le ostașilor aflațl Ia primul lor 
vot. Opiniile cîtorva dintre ei 
le-am consemnat în rindurile care 
urmează, așa cum au fost ele 
exprimate — sincer, deschis — cu 
prilejul unei recente anchete în
treprinse în mai multe unități 
fruntașe în pregătirea de luptă șl 
politică, în îndeplinirea misiuni
lor încredințate de patrie, de 
comandantul suprem a! forțelor 
noastre armate — tovarășul Nicolae 
Ceaușescu. |

NI SE TRANSMITE DIN
• BUZĂU : Orașul trăiește 

atmosfera evenimentului politic 
de la 9 martie. Pinâ in prezent 
au avut loc peste 300 de întll- 
niri ale candidaților cu alega
torii. in cadrul cărora tinerii au 
făcut propuneri ce vizează pro
bleme majore de producție, de 
gospodărire și înfrumusețare a 
localității. Uteciștii din zona in
dustrială au extins la locurile lor 
de muncă inițiativa colegilor de 
la întreprinderea de sirmă „Li
nia tehnologică cu cea mai inal- 
tă productivitate".

Peste 3 000 de elevi care vor 
vota prima dată s-au intîlnit 
cu activiști de partid și de stat, 
cu juriști, acțiuni incheiate cu 
spectacole omagiale. „Votul meu 
ti'năr dat pentru demnitatea ță-

NOI CONSTRUCȚII 
DE LOCUINȚE

De-a lungul actualei legisla
turi. ir. municipiul Brașov s-au 
construi* 15 0CO de apartamente. 
Cartierele Mihai Vițeazu.. Gri- 
vița. Sieagu Roșu ȘA si 5B, 
Tractorul 4 si 5. care in 1973 nu 
existau decit pe planșetele pro
iectant il or. sini astăzi realități 
bine închegate, care-i confer* 
noi dimensiuni urbanistice ora- 

' șulni de la poalele Titnoei.
Anul acesta, zestrea edilitară 

a municipiului Brașov, si a ce
lorlalte localități urbane din cu
prinsul județului va spori cu 
8 000 de apartamente. Pentru 
realizarea acestui volum sporit 
de locuințe, constructorii brașo
veni fac apel, într-o măsură tot 
mai largă, la metodele indus
triale. între altele, ei extind fo
losirea „1------ vprocedeu care le-a ereat faimă 
încă de 
au reușit 
cu 24 de -------------
șase zile. în acest scoț se află 
in construcție o a doua fabrică 
de elemente spațiale pentru 3 000 
de apartamente pe an. O primă 
imitate pentru 1 000 de aparta
mente pe an a și intrat in ex
ploatare.

elementelor spațiale.
acum cîțiva ani. cind 
să construiască un bloc 
apartamente în numai

strumentelor medicale, ca să 
notăm doar citeva dintre aces
tea. Platina, avind proprietăți 
fizico-chimice deosebite. este 
larg fok>6ită pentru execuția 
unor site aflate in componența 
reactoarelor chimice, pentru 
confecționarea filierelor și a 
unor utilaje importante folosite 
în industria firelor și fibrelor 
sintetice, de asemenea, mai este 
utilizată in medicină și mecani
că fină. La rindul său, argirftul 
are o arie și mai largă de utili
zări, in mod deosebit în indus
tria electronică și electrotehnică, 
în medicină, in industria chimi
că la fabricarea peliculelor cine
matografice și fotografice.

Se înțelege fiecare dintre noi 
utilizăm, fie in gospodăria per
sonală, fie la locul de muncă 
aparate, accesorii sau materiale 
pentru fabricarea cărora a fost 
nevoie de metale prețioase. 
Dezvoltarea accelerată a indus
triei ca și creșterea și diversifi
carea continuă a producției 
unor astfel de produse atrage 
după sine și un consum sporit 
de asemenea metale prețioase, 
un efort deosebit deci pentru 
asigurarea tuturor cantităților 
necesare. Este deci in interesul 
dezvoltării industriei, al nostru 
al tuturor, ca economia să dis
pună de metalele prețioase ne
cesare și Decretul privind extra
gerea și valorificarea aurului și 
argintului din nisipurile aluvio
nare are tocmai scopul de a 
stimula populația să participe la 
exploatarea nisipurilor aurifere. 
Așa cum se precizează in preve
derile Decretului, in cadrul a- 
cestei activități pot fi atrași 
pensionarii, veniturile realizate 
din vînzarea către stat a mine

Confesiunea soldatului t.r. Dan 
Galațchi este simplă :

— îmi îndeplinesc stagiul într-o 
unitate de transmisiuni cu tradi
ții. Acest fapt m-a determinat din 
prima zi a îmbrăcăm uniformei 
de oștean să-mi consacru întregul 
efort. întreaga capacitate fizică și 
intelectuală încununării cu succese 
a muncii mele, obținînd califica
tive maxime la toate categoriile 
de pregătire. Cînd voi. depune în 
urnă primul meu vot, gîndul meu 
de viitor inginer electronist va fi 
la ceea ce va însemna dezvoltarea

Gînd de tînăr
științei, a învățămintului și școlii 
românești în noua legislatură.

— Am trăit, cu cîtva timp în 
Urmă, un sentiment de adîncă 
emoție atunci cind am primit car
netul roșu de partid — declara 
soldatul Constantin Florea. Privesc 
acum panourile afișate la Casa 
alegătorului, recitesc cifrele și 
datele ce vorbesc despre ceea ce 
s-a înfăptuit și se înfăptuiește la 
noi în țară și mă gindesc că în 
ele se află încorporată și o parte 
din munca mea. De aceea, primul 
meu vot reprezintă înainte de toa
te simbolul unor largi semnifica
ții patriotice pe care le trăiesc șl 
le simt profund.

— Primul meu vot ml-1 voi da

spectacolul 
Liceului e-

rii" s-a intitulat 
prezentat de elevii 
conomic și de drept administra
tiv.

D. I. DINCA

Argumentele

s

Am fost de mai multe ori 
la Piatra, undeva intre Tur
nul Măgurele și Zimnicea. 
Este o comună mare, și des
pre ea s-a scris că va deveni 
oraș, reporterii au notat trep
tele noului drum pită la 
clipa in care calendarele vor 
avea de reținut începutul, 
piatra de temelie. Va fi o 
neprețuită minâ-.e a cușca si 
descopere mune-ptnmnne 
ziua in care intr-i 
p-e Piatra se poei 
hoedrire rd este i 
osc cum pre
supun, deoarece 
Pscsrș este o 
c-'—.sni a fru
moaselor esot- 
fii © eu sigu
ranță mai pu
țin a formelor 
acestora. $i to
tuși. nu ne poa
te fi indiferent 
Piatra, câ tocmai 
t-a. este lansată
la întrecere su pini campa
nie electorală.

O chemare a carnetelor 
culturale. O întrecere ■■ 
neapărat artistice, ct sue • 
eficientei poUtsco-educr.m. 
Parcurg liste atl’or proiieme 
— tot udtee iademsan ft 
obiective ale competiției — 
ți-mi den seama ci Piat-u 
se s.tueazi i-. felul acesta iu 
miezul riețsi noastre. .\ u 
extsti alineat al '.extu.zS 
ad-esat consiliilor de coeda- 
ce-e ale căminelor culsurelr 
teieormănene in cere să «■ 
simțim actualitatea si tmno»- 
tanța practică, imediată on

cd de la 
de ia Pte-

reului extras neafectind pensia 
și pensia suplimentară. Persoa
nele care primesc autorizația de 
extragere și valorificare a auru
lui si argintului au dreptul si li 
se creează posibilitatea obținerii 
informațiilor necesare cu privi
re la cantitatea și calitatea re
zervelor aluvionare in locul so
licitat. De asemenea, contra cost, 
la prețul cu amănuntul li se vind 
sau confecționează uneltele ne
cesare exploatării, unelte care 
sint cele tradiționale, utilizate 
dintotdeauna in această străve
che îndeletnicire. în Regulamen
tul privind organizarea activită
ții de extragere și valorificare a 
aurului din nisipurile aluviona
re. publicat in presa de ieri, sint 
precizate, de asemenea, condiții
le necesare obținerii autorizației, 
precum și prețul, modalitățile de 
plată a metalelor prețioase, pri
mele ce se acordă pentru rezul
tate deosebite obținute in aceas
tă activitate.

în legătură cu Decretul privind 
prețurile de achiziție de la’ popu
lație ale aurului, platinei și ar
gintului este de subliniat faptul 
că prevederile acestui act nor
mativ oferă cetățenilor certitudi
nea evaluării corecte a conținu
tului de metal prețios pentru o- 
biectele ce se oferă spre vinzare 
și a încadrării, în funcție de com
plexitate, în prețurile majorate 
stabilite pentru bijuterii sau alte 
obiecte din aur care au valoare 
numismatică (valoare dată de 
vechime, raritate, execuție, emi
siuni comemorative etc.). Acest 
sistem de cumpărare, singurul le
gal, va fi în mod sigur apreciat 
de cetățenii care doresc să vîn- 

pe un mare șantier bucureștean. 
îșl începe mărturisirea fruntașul 
Atila Bodo. Votînd alături de cei
lalți tineri ostași veniți din toate 
colțurile țării, trăim cu emoție 
înălțătorul sentiment patriotic al 
apartenenței la aceeași glie str.l- 
bună. ia aceeași patrie, pe care 
noi toți sintem hotărîți s-o în
frumusețăm, s-o imbogăjim și să-t 
fim scut neclintit, uniți într-o 
singură voință.

într-o unitate mecanizată, la în
trebarea „Cu, ce ginduri întimpi- 
nați acest moment din viața “s- 
tră de tineri ostași ?“ ne-au 
răspuns mai rhulțl soldați prinsre 
care Viorel Axinte. Pavel Aprod u. 
Mihai Giurumia, Ilie Petre — 
membri ai unui „Colectiv model 
de militari care trăiesc șl mun
cesc în spiritul Codului etic co
munist*. însumate, răspun n ie 
converg către aceleași conclsza : 
hotărîrea de a-și onora primul lor 
vot cu rezultate foarte bune in 
pregătirea de specialitate ; parti
ciparea unanimă la acțiunile 
treprinse de comitetul U.T.C. 
campania electorală ; bucuria 
pot să-și spună cuvîntul in pro
blemele majore ale societății : în
crederea in politica înțeleaptă * 
partidului ți statului nostru.

Sentimente și ginduri la fel de 
înălțătoare am consemnat și in 
discuțiile ți convorbirile oblșr J‘e 
avute în aceste zile eu tanchisti. 
artileristl. grăniceri. parașut-sti 
etc., ci toți cei care, purtind uni
forma de oștean, îndeplinesc cu 
cinste și răspundere misiunile 
încredințate. Mai mult ca oricir-d. 
răzbate din aceste ginduri tnsufle- 
țitorul angajament de a-șt 
Întocmai misiunea de apăr: 
patriei socialiste, de a dev 
tațeni de nădejde ai Romă

câ

ai

Locotenent-mato-
GRIG. RADOSIAVFSCr

unei chemări la întrecere
ico-educi

de perspectivi, c ( 
la care s-a pornit 
rarea unei întreceri iu 
ca po\

Vorbeam de orgoliu 
chema la întrecere, 
poale avea oricine, și
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blew *4 <*1^ 
este pe-  ̂oman ta noului se
zon : J>e pe- fiecare heeter. 
cel jrttix 23 ttnc dc Icffwne* 
suu -De pe fiecare hectar 10 
tone de smsgtsrt-. Aceasta ar 
fi, fi ■ i»ce n-am 
tanc: astă s problemelor, la 
csmtolul J* sprijinul pro- 
ducțte^. Educația patriotica 
ti noral-cetctenească este 
concepută ce o permanență a

dă metal prețios. întrucît îi a- 
pară de incorectitudinea uhor 
tranzacții speculative, efectuate 
de persoane neautorizate.

O altă noutate a reglementări
lor actuale se referă la acorda
rea unor sume, o cotă de 10 la 
sută din valoarea aurului sau 
platinei vindute statului, în de
vize libere. Această valută, păs
trată in conturi personale la 
Banca Română de Comerț Exte
rior sau la Banca Națională a 
R.S.R. poate fi folosită atit în 
țară, pentru procurări de măr
furi și plata unor servicii cu 
prețuri sau tarife în valută, cit 
si in scopul efectuării unor că
lătorii turistice in străinătate, 
pentru plata unor abonamente Ia 
publicații de specialitate, procu
rarea de medicamente. Subli
niem, totodată, că pentru meta
lele prețioase vindute unităților 
de stat, cetățenii nu trebuie să 
justifice cu acte proveniența 
acestora.

Se află deja în curs de orga
nizare un sistem de achiziționa
re a bijuteriilor din aur și pla
tină cu un grad ridicat de pre
lucrare, pentru care se plătește 
un spor de preț (agio). în princi
piu, activitatea de achiziționare 
se va desfășură în cadrul unită
ților comerțului de stat care vind 
populației obiecte și bijuterii din 
metale prețioase. Monedele, bi
juteriile simple precum și cele
lalte obiecte confecționate din 
aur sau alte metale prețioase 
sint cumpărate de Banca Națio
nală și de filialele, situate în fie
care reședință de județ, ale aces
teia.

NICOLAE MILITARU

® în cadrul „Ștafetei muncii" 
3 500 de tineri de la „Tehno- 
frig", „Someșul", Combinatul 
metalurgic. Cooperativa „Drum 
nou" din Cluj-Napoca participă 
la acțiuni de muncă patriotică 
© La AtenedI tineretului din 
Capitală a avut loc faza pe mu
nicipiu a Festivalului de muzică 
și poezie patriotică „Cinteeele 
țării" • „Locul organizației 
U.T.C. în sistemul democrației 
socialiste" s-a intitulat simpo
zionul organizat la Casa ale
gătorului de la Școala generală 
nr. 1 Călărași • Azi. la între
prinderea „Tricoul roșu" din 
Arad tinerii care votează prima 
dată se intilnesc cu juriști. Tema 
dezbaterii „Profundul demo
cratism al L«gii electorale — 
c-entul tinerei generații" • La 
'Tehnic-club din București se 
prezintă expunerea „Tineretul 
României socialiste acționează 
consecvent pentru transpunerea 
în fapte a hotăririlor Congresu
lui al XII-lea al P.C.R.. pentru

TELEX

Pătulele, 
căminul 

Niculițel,

ridicarea pe o treaptă calitativ 
s.-.oerioară a activității econo
mice. politice și sociale" • Sub 
genericul „Comuna noastră, vi
itor oraș" azi au Ioc intîlniri ale 
tinerilor cu primarii din locali
tățile Cujmir. Bala, 
jui Mehedinți • La 
cultural din comuna 
jud. Tuleea tinerii de la I.A.S. 
si C.A.P.. Școala generală, ate
lierele de covoare și artizanat 
s-au intilnit cu primarul comu
nei discutind despre „Dreptul de 
a alege și a fi ales" • La Clu
bul tehnic al tineretului din Pi
tești tinerii participă azi la o 
seară de poezie „Votul nostru 
ți-1 vom da-, organizată în co
laborare cu cenaclul literar „Li- 
vic Rebreanu- • Elevii Școlii 
U.C.E.C.O.M. din Ploiești se In
tilnesc cu un secretar al comi
tetului municipal al U.T.C., pri
lej cu care vor discuta despre 
„Primul vot — semnificația po
litică și juridică"

Rubrică realizată de 
LIDIA POPESCU

fi

— zneii educative. Acțiunile 
nor culmina totuși cu un co
role- al vieții artistice, in- 
f-o decadă a culturii in co
rn ■ za Piatra. Prin urmare, 
zece zile in care o localitate 
c.n miezul cimpiei e hotiri- 
•z sc arate tot ce are mai bun 

materie cultura!-artistici. 
Zece zile. o temerară perfor
ms-:ta. îndreptățită de fapte
le : 2-T.mlor ie ck*i. ți de aciua 
-eaLtate ■ sofului românesc 
de a fi din ce in ce mai bo- 
gcz. Sdarstie —. steriaîtsf-rri-

cztztee s*nrt»r4 
c* prevăzute, 
n mod ft-eie. 
ctmpnrtszneuteie 
lor. La loc 
de cinste se 
afli imperativul 
conți nuini tra-

* dițulor locale, 
tuturor talentelor 

la viața artistica a așezărilor. 
£ firesc să intiînim in acest 

panoramic al activităților și 
aspecte legate de campania 
electorali. Dar aici nu este 
vorbe de nimic altceva decit 
despre mirabila campanie a 
satului românesc de a fi la 
înălțimea visurilor oamenilor 
lui. Chemarea despre care 
scriu mi se pare, in fapt, un 
mod de a recunoaște că ni
mic nu se desfășoară la voia 
intimplării, și că viața săte
nilor este cu putere racordată 
la campania tuturor aspirați
ilor lor de a trăi in lumină.

IOAN LAZAR

• în primul tur al turneului in
ternațional feminin de tenis de la 
Houston (Texas), jucătoarea ro
mâncă Virginia Ruzici a învins-o 
In două seturi, cu 6—3, 6—2, pe 
Paula Smith (S.U.A.).

• în localitatea iugoslavă Senta 
se va desfășura intre 22 martie șl 
6 aprilie cea de-a patra ediție a 
„Cupei Europei" la șah pentru 
junioare, competiție la care țara 
noastră va fi reprezentată de 
Marina Pogorevici. Printre parti
cipante se mai numără Renata 
Zahorovska (Cehoslovacia), Mar
garita Voiska (Bulgaria). Marta 
Kovacs (Ungaria), Mălgorzata 
Wize (Polonia), Linda Meyer (El
veția) și suzana Maksimovici 
(Iugoslavia).

e Cea de-a patra ediție a tur
neului internațional feminin de șah 
de la Hyeres (Franța) se va des
fășura între 29 martie șl 9 aprilie 
șl va reuni jucătoare din 19 țări. 
Printre invitate se numără maes- 
trele Elisabeta Polihroniade 
(România), Vreeken (Olanda), 
Cramllng (Suedia), Prenici (Ita
lia), Hojberg (Danemarca) și tină- 
ra șahlstă spaniolă Cuveas, in 
vîrstă de 15 ani.

a La Sofia s-a disputat, miercuri, 
meciul internațional amical de fot
bal dintre selecționata Bulgariei șl 
echipa F.C. Argeș Pitești. Gazdele 
au obținut victoria cu scorul de 
3—0 (2—0). Tot ieri, la Sofia a avut 
loc meciul amical de fotbal dintre 
echipele de juniori ale Bulgariei și 
României, încheiat cu scorul de 
2—0 (2—0) în favoarea primei 
echipe.

® în cele 12 zile de întreceri nu 
a fost semnalat nici un caz de 
dopaj printre participanțil la 
Olimpiada Albă de la Lake Placid. 
Comunicatul final al Comisiei me
dicale a Comitetului internațional 
olimpic menționează că au fost 
efectuate 440 de analize, în toate 
cazurile rezultatul fiind negativ.

★
thtr-un clasament al numărului 

total de medalii cucerite la cele 
13 ediții ale Jocurilor Olimpice de 
iarnă desfășurate pînă în prezent, 
pe primul loe se află Norvegia, cu 
152 medalii, urmată de U.R.S.S. — 
140, S.U.A. — 106, Austria și Fin
landa — cîte 87, Suedia — 72, R.D. 
Germană — 61, Elveția — 53 etc. 
Cele mal multe medalii de aur (59) 
au fost cucerite de sportivii din 
U.R.S.S.

CEREMONIA
DE LA PALATUL REPUBLICII

Cuvîntul rostit
de Peter Landesmann

Mult stimate domnule pre
ședinte.

Mult stimată doamnă 
Ceaușescu,

Doamnelor și domnilor,

în mod deosebit doresc să 
apreciez. in spiritul mesajului 
cancelarului federal, dr. Bruno 
Kreisky, rolul națiunii dum
neavoastră in problema ajuto
rului de dezvoltare pentru țările 
lumii a treia, intrucît și in a- 
ceastă privință dețin o expe
riență nemijlocită in calitate de 
reprezentant al uneia dintre a- 
ceste țări in Austria. Am 
onoarea să reprezint Republica 
Coasta de Fildeș, în calitate de 
consul general. Dumneavoastră, 
mult stimate domnule președin
te, prin vizita efectuată în 1977 
in Republica Coasta de Fildeș 
ați produs o- profundă impresie 
în rindurile politicienilor aces
tei țări și a populației'. Prin a- 
ceastă vizită și prin numeroase 
vizite similare în țările în curs 
de dezvoltare, dumneavoastră 
ați demonstrat interesul deosebit 
față de aceste țări.

România este membră a 
„Grupului celor 77" și a preluat 
in cadrul acestui organism un 
rol de frunte recunoscut peste

Cuvîntul rostit 
de Bernard Esambert

Domnule președinte.
Doamnă Elena Ceaușescu, 
Doamnelor și domnilor,
Cu prilejul celei de-a V-a 

aniversări de la fondarea Institu
tului pentru problemele noii or
dini economice internaționale, 
creat in 1975 la Paris in strînsă 
legătură cu ideile și preocupă
rile dumneavoastră, sint fericit 
și onorat, ca cetățean francez, 
de a putea sublinia comunitatea 
de vederi care unește popoarele 
român și francez în domeniul 
relațiilor internaționale.

Fie că este vorba de dorința 
de a se acționa pentru dezar
mare — și președintele Repu
blicii Franceze a lansat in acest 
domeniu ideea unei conferințe 
errooe-«— fie ea este vorba de 
oor-.r.:a de eliminare a forței, 
<hn păcate foloshă iacă prea des 
ca mijloc de soîuuocare a liti
giilor, sau de respectarea inde
pendentei și suveranității sta
telor, și deci de neamesiecul din

Cuvîntul rostit 
de Robert Pitty Ferrandy
Stimate domnule președinte.
Stimată doamnă Elena 

Ceaușescu.
Doamnelor și domnilor,

îmi revine mie sarcina foar
te plăcută, in calitatea pe care 
o am de secretar adjunct și res
ponsabil pentru problemele ști
inței și tehnicii din cadrul Insti
tutului pentru problemele noii 
ordini economice internaționale, 
de a interveni in cadrul festivi
tății pentru a adresa doamnei 
Elena Ceaușescu urarea de noi 
realizări in activitatea sa în do
meniul cercetării științifice, ac
tivitate care a dat rezultatele 
sale cele mai rodnice tocmai în 
această țară care se constituie 
drept un model de urmat pen
tru mulți alții care se gîndesc 
in mod realist la problemele 
dezvoltării.

Mă asociez pe deplin profe
sorului Valori, care acum citeva 
clipe v-a făcut cunoșcut că In
stitutul nostru a avut onoarea 
de a vă conferi cea mai înaltă 
distincție a sa, cu prilejul celei 
de-a V-a aniversări a fondării, 
in a vă spune și eu că noi toți

Cuvîntul rostit 
de Giuseppe Gargani

Distinse domnule președinte. 
Distinsă doamnă Elena 

Ceaușescu,
Am onoarea să vă aduc sa

lutul guvernului italian cu pri
lejul acestei manifestări promo-. 
vate de Institutul pentru pro
blemele noii ordini economice 
internaționale, manifestare care 
are o semnificație importantă 
în contextul angajării popoare
lor noastre pentru pace, egali
tate și dezvoltare în lume.

Ca om al legii, am desigur 
tendința de a vedea sensul etic 
al acestei reuniuni care are ca 
scop să confirme o extrem de 
viabilă contribuție la realizarea 
ideii de justiție, atit la nivelul 
popoarelor cit și- la nivelul in
divizilor.

Cu consimțămintul celor aici 
de fată, voi cere permisiunea 
de a face citeva aprecieri asu
pra modului cum această idee 
este întărită de munca intelec
tuală, căreia munca de cerce
tare științifică îi este o parte 

tot. Cea mai bună dovadă în a- 
cest sens o constituie pentru noi, 
austriecii, Conferința pregăti
toare a acestui grup de sta
te în vederea „Conferinței 
U.N.C.T.A.D. de la Viena" pen
tru colaborarea tehnico-științifi- 
că, care a avut loc in august, 
anul trecut. Știm foarte bine că 
încheierea cu succes a Confe
rinței de la Viena a fost po
sibilă numai datorită obiective
lor clare ale Conferinței pregă
titoare de la București.

Dumneavoastră întrețineți re
lații cu peste 90 de țări in curs 
de dezvoltare, aveți acorduri bi
laterale cu peste 80 de țări în 
curs de dezvoltare și ați creat 
societăți mixte în peste 30 de 
țări, în care dumneavoastră Ie 
puneți la dispoziție experiența, 
cu veche tradiție, pe care o de
țineți in domeniul exploatării 
bogățiilor solului, precum și o 
tehnologie de un înalt nivel.

Conform rapoartelor O.N.U., 
dumneavoastră ați pus la dis
poziția țărilor în curs de dez
voltare, anual, sume conside
rabile ca ajutor de dezvoltare. 
Ar mai fi de menționat nu
meroșii experți în domeniul a- 
griculturii prin care dumnea
voastră sprijiniți, de asemenea, 

afară în afacerile lor interne, 
— între țările noastre există 
convergențe în mod natural și 
chiar am putea spune, instinc
tiv.

Aceasta pentru că România șl 
Franța sînt două țări mijlocii, 
dar care au năzuința de a face 
cunoscut lumii un anume mod 
in care națiunile să trăiască in 
pace, pe baza respectului și a 
înțelegerii reciproce, chiar dacă 
unele dintre opțiunile lor nu 
sint unanim împărtășite.

Consider că acest comporta
ment comun țărilor noastre tre
buie să se exercite printr-o coo
perare activă și modernă pe 
plan economic, prin dezvoltarea 
unor schimburi comerciale echi
librate. prin investiții reciproce, 
care să evite orice inegalitate, 
precum și pe plan cultural prin 
respectarea limbii partenerului, 
a obiceiurilor și spiritualității 
sale. Este evident că dialogul 
bazat pe incredere și prietenie, 
pe care cele două țări ale noas

urmărim cu viu interes evolu
ția cercetării științifice și ă teh
nologiei românești. Apreciem 
mult confruntarea ( continuă a 
oamenilor de știință români cu 
problemele unei investigări tot 
mai complexe și mai aprofun
date a realului Apreciem mai 
ales ceea ce dumneavoastră, sti
mată doamnă, în calitatea de 
președinte al Consiliului Națio
nal pentru Știință și Tehnologie 
și ca director general al Insti
tutului central de chimie, fa
ceți pentru ridicarea nivelului 
cercetării românești în dome
niul chimiei și pentru armoni
zarea eforturilor cercetătorilor 
din diferite ramuri ale științei, 
orientindu-le spre scopul im
portant al lărgirii cunoștințelor 
privitoare la fenomenele și le
gile naturii. Mă refer în același 
timp și la ceea ce dumneavoas
tră faceți pentru progresul ge
neral al poporului român, pen
tru îmbunătățirea calității vieții 
sale de zi cu zi, pentru o tot 
mai mare capacitate de a stă- 
pini realitatea materială.

într-adevăr, producția româ
nească de dată recentă, agricolă 

constitutivă de neinlocuit, foar
te importantă.

Voi spune pe scurt că respon
sabilitatea oamenilor de știință 
în transformarea lumii, pentru 
a o face să fie efectiv pe mă
sura omului, mai corespunză
toare exigentelor esențiale și 
rationale ale omului, se afirmă 
cu o forță tot mai mare. Cred, 
sint chiar convins, că știința și 
tehnica ■ au astăzi sarcina de a 
oferi omenirii o cale mai scurtă 
spre rezolvarea diferitelor și 
gravelor probleme ce o frămîn- 
tă : problema foametei, aceea a 
subdezvoltării, a lipsei de acces 
la muncă din cauza insuficien
tei locurilor de muncă, a lipsei 
de acces la învățătură din cauza 
inexistenței structurilor. Nu 
cred, desigur, că știinta are 
leacuri universale pentru toate 
problemele omenirii ; cred insă, 
oricum, în posibilitatea unei 
îmbunătățiri progresive, atit eu 
ajutorul metodelor cit și cu a- 
jutorul descoperirilor sale, a 
vieții tuturor popoarelor. 

țările în curs de dezvoltare, spe
cialiștii în domeniul prelucrării 
lemnului in țări africane, pre
cum și eforturile pe care le 
faceți pentru dezvoltarea indus
triei in țările in curs de dezvol
tare, de exemplu prin constru
irea de fabrici de acid sulfuric 
și ciment.

în raportul delacelde-al XII- 
lea Congres al Partidului Co
munist Român, ați amintit, 
domnule președinte, că circa 
15 000 de tineri din țările in curs 
de dezvoltare studiază in Româ
nia și că numărul experților 
dumneavoastră care lucrează in 
țările in curs de dezvoltare a 
ajuns la aceeași cifră.

Cred că concepția dumnea
voastră elaborată pe baze știin
țifice în ceea ce privește poli
tica în domeniul ajutorului de 
dezvoltare are la bază o înțelep
ciune vizionară, intrucit dum
neavoastră, mult stimate dom
nule președinte, sînteti convins 
că pacea in această lume poate 
fi asigurată numai dacă deca
lajele economice și sociale intre 
țările in curs de dezvoltare și 
lumea industrializată sint elimi
nate pe parcursul timpului.

Mult stimat^ domnule pre
ședinte. primiți asigurarea 
noastră, a tuturor, că noi aprel 
ciem așa cum se cuvine actlvi-J 
tatea dumneavoastră plină de 
abnegație in acest domeniu și 
că dorim să contribuim cu fot 
ce ne stă în putință la spriji
nirea obiectivelor dumneavoas
tră. (Aplauze).

tre ÎI practică cu consecvență, 
este de bun augur pentru rolul 
pe care ele îl pot juca in lume 
pentru propagarea acestor idei.

Dacă am proceda altfel, in
tensificarea manifestărilor de 
egoism _ și imperialism n-ar face 
decît să adîncească sentimentele 
de decepție și de frustrare ale 
popoarelor, ar risca să conducă 
lumea către noi și adinei tul
burări.

Pe scurt, este vremea ca na
țiunile să găsească un limbaj 
nou care să ateste o voință au
tentică pentru menținerea păcii. 
Căci dacă istoria deceniilor 
viitoare va fi lipsită de înfrun
tări, de înaintări și retrageri, ea 
va putea stimula apariția con
științei unui destin colectiv al 
omenirii, a unei interdependen
țe care nu va trebui să însemne 
dependență . pentru cei slabi și 
dominație pentru cei puternici.

România și Franța, ca dealtfel 
toate celelalte țări europene, 
pot, unindu-și eforturile, să facă 
să se dezvolte această înaltă 
conștiință.

Acest lucru II urez celor două 
țări ale noastre in încheierea 
scurtului meu cuvint. (Aplauze), 

sau industrială, poartă Însemnul 
acestei serioase, continue munci 
științifice, in interiorul căreia 
cercetarea chimică asumă un rrA 
preponderent ; o producție 
foarte bun nivel, care atribuie 
României calitatea de a fi o 
tară cu o dezvoltare multilate
rală. Mai mult chiar : progresul 
științific român se înscrie prin
tre realizările cele mai de sea
mă din întreaga arie, a statelor 
ce Intră in rindul țărilor dez
voltate. Acest progres contribuie 
și el in a face din România o 
țară care se află in primele rin- 
duri ale luptei pentru autode
terminarea popoarelor.

în acest sens, stimată doam
nă, munca excepțională desfă
șurată de dumneavoastră pină 
acum, cu un avînt care defineș
te și amploarea opțiunii dum
neavoastră etice, reprezintă un 
succes al poporului român și al 
voinței sale de a acționa pentru 
cea mai amplă colaborare in
ternațională, pe baza respectu
lui independentei fiecărei na
țiuni. Cooperarea, tinind cont 
de principiile egalității in drep
turi, promovată de dumnea
voastră in mediul științific, este 
indispensabilă pentru un schimb 
fertil de experiențe, este supor
tul ferm al unei înțelegeri mai 
largi între popoare și garanție 
a progresului și păcii pentru în
treaga lume. (Aplauze).

Dumneavoastră, doamnă Elena 
Ceaușescu, dacă îmi îngăduiți, 
ați făcut din activitatea dum
neavoastră științifică un exem
plu a ceea ce este și trebuie să 
fie sensul muncii creatoare a 
cercetătorului : să pună inteli
gența și energia sa în serviciul 
acelor fapte ce contribuie la 
perfecționarea vieții, la o îmbu
nătățire a condiției umane.

Această contribuție a dum
neavoastră la îmbogățirea pa
trimoniului științei, eu și co
legii mei o vedem ca unul din
tre cele mai bune roade ale a- 
celei experiențe creatoare pe 
care poporul român — de care 
sîntem în mod special legați nu 
doar prin originea latină, ci și 
prin tradiționale legături politi
ce șl culturale — o afirmă cu 
un ecou tot mai mare în lumea 
contemporană.

Să-mi fie îngăduit să vâ urez 
noi succese în domeniul dum
neavoastră specific de muncă și 
în tot ceea , ce faceți pentru 
transformarea ideilor în fapte, 
materializind astfel acea gene
rozitate a gindirii care nu nu
mai că vrea să cerceteze, d. 
mai ales, vrea să cerceteze pen
tru a înțelege mai bine sensul 
existenței și pentru a putea in
fluența pozitiv asupra ei. (A- 
plauze).
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TOVARĂȘULUI NICOLAE CEAUȘESCU Șl TOVARĂȘEI ELENA CEAUȘESCU
le-au fost înminate prestigioase distincții ale Institutului pentru problemele unei noi ordini economice internaționale

Cuvintarea președintelui Nicolae Ceaușescu CUVÎNTUL TOVARĂȘEI
(Urmare din pag. I) 

derea pentru a nu se mai admite 
acțiuni care pun in primejdie 
pacea, atit de necesară și atit 
de mult dorită de fiecare popor.

Printre problemele care con
tribuie la actuala situație inter
națională se numără și accentua
rea decalajului între țările bo
gate și sărace. Dumneavoastră 
sinteți cetățeni ai unor țări dez
voltate care se consideră bogate, 
deși există diferențe intre ele — 
mă refer la cei prezenți aici, 
pentru că președintele Institu
tului este dintr-o țară in curs 
de dezvoltare. Este un lucru de
osebit de important că oamenii 
de știintă și oamenii politici din 
țări dezvoltate s-au unit cu oa
meni din țări in curs de dez
voltare, formind acest Institut 
și acționind in direcția realizării 
noii ordini economice internațio
nale. Aceasta demonstrează că, 
intr-adevăr, oamenii progresiști, 
oamenii de știință de pretutin
deni și mulți, tot mai mulți oa
meni politici, inclusiv din țările 
dezvoltate înțeleg că trebuie 
să-și unească eforturile pentru 
a realiza relații noi, de egalitate 
și echitate, pe plan internațional. 
Aceasta face să fie cu atit mai 
mare importanța și rolul activi
tății Institutului pe care îl con
duceți și il reprezentati dum
neavoastră.

Noi dorim ca anul acesta, in 
care va avea loc sesiunea Orga
nizației Națiunilor Unite pentru 
noua ordine economică interna
țională — și in care s-au desfă- 
ftirac deja sau urmează să se 
^tsfășoare o serie de reuniuni 
internaționale consacrate acestei 
probleme — să marcheze real
mente o cotitură in direcția tre
cerii la soluționarea probleme
lor subdezvoltării și înfăptuirii 
noii ordini economice mondiale.

Trebuie să fie bine înțeles că 
o lume mal dreaptă și mai bună, 
colaborarea internațională nu se 
pot realiza decit pe baza unor 
relații de deplină egalitate, in

Ceremonia de la Palatul Republicii
(Urmare din pag. 1)

Valori, secretar general al Insti
tutului. prof. dr. Bernard Esam- 
bert, președintele Comisiei de 
plan din Franța, prof. dr. 
Giovanni Battista Bonelli, pre
ședintele Institutului italian 
pentru relații internaționale. 
Înalt magistrat al Republi
cii Italiene, dr. Peter Lan- 
desmann, vicepreședinte al Con
federației generale a indus
triilor din Austria, dr. Baldi 
Carlo, senator al Republicii Ita
liene, subsecretar de stat la Mi
nisterul Comerțului Exterior, 
dr. Giuseppe Gargani, deputat 
tn parlamentul italian. subse
cretar de stat la Ministerul Jus
tiției, dr. Domenico La Bozzc-tta. 
judecător, membru al Consiliu
lui superior al magistraturii ita
liene. John Astor jr„ editorul 
ziarului „Times" din Londra, dr. 
Christian Schmidt-Hăuer, edi
torul ziarului „Die Zeit“ din 
Hamburg, dr. Robert Pitty Fer- 
randy, secretar general adjunct 
al Institutului pentru proble
mele unei noi ordini economi
ce internaționale. președintele 
executiv al fundației „Rotschild".

Adresindu-se tovarășului 
Nicolae Ceaușescu și tovarășei 
Elena Ceaușescu, în deschiderea 
ceremoniei, tovarășul Mihnea 
Gheorghiu, președintele Acade
miei de Științe Sociale și Poli
tice. a spus :

„îmi revine onoarea de a vă 
transmite sentimentele de înal
tă considerație și gratitudine ale 
membrilor Academiei de Științe 
Sociale și Politice și ai Institu
tului Central de Cercetări Eco
nomice, mulțumindu-vă pentru 
bunăvoința de a-i primi astăzi 
pe colegii noștri, membri ai 
Institutului pentru problemele 
unei noi ordini economice inter
naționale, personalități proemi
nente ale vieții sociale. politice 
și economice europene, veniți 
la București spre a vă înmina. 
medalia de aur a Institutului ce 
vă e dedicată ca făurari și pro
motori ai valorilor umaniste ale 
prieteniei și colaborării între 
popoare.

Medalia care vi se înmînează 
astăzi, mult stimate tovarășe 
președinte, marchează un rod
nic răstimp, de 5 ani de activi
tate multilaterală a Institutului 
a cărui creare a avut la bază 
concepția dumneavoastră, bine
cunoscută in întreaga lume, cu 

cadrul unei noi ordini economice . 
internaționale. Este in interesul 
tuturor de a se așeza la baza 
acestor relații principiile noi 
care să asigure progresul mai 
rapid al țârilor sărace, rămase 
in urmă, și totodată să contri
buie Ia asigurarea stabilității 
economice, la depășirea crizei 
economice și la progresul gene
ral al umanității.

Dumneavoastră, care vă ocu
pați cu problemele economice, 
ca și oamenii politici, înțelegeți 
bine că in condițiile de astăzi 
depășirea crizei economice, mo
netare nu se poate realiza nu
mai de către un grup de țări, 
oricit de bogate ar fi ele, ci nu
mai printr-o conlucrare strinsă 
intre toate națiunile lumii. Este 
necesar ca țările in curs de dez
voltare să fie sprijinite pentru 
dezvoltarea lor economico-so- 
cială, să aibă acces larg la știin
ță și tehnologie, la cultură, la 
formarea cadrelor — și aceasta 
nu se poate realiza fără o con
lucrare strinsă cu țările dezvol
tate. Desigur, s-ar putea spune 
că pot face aceasta și singure 
— și eu sînt printre aceia care 
am încredere că țările în curs 
de dezvoltare pot, pină Ia urmă, 
să depășească greutățile — dar 
le-ar trebui un timp lung, efor
turi mari și, desigur, aceasta ar 
crea o contradicție și mai puter
nică între țările bogate și să
race. De aceea este necesar ca 
țările dezvoltate să înțeleagă că 
sprijinirea țărilor rămase in 
urmă pentru lichidarea subdez
voltării și instaurarea noii or
dini economice internaționale 
este nu o acțiune umanitară, de 
caritate, ci o acțiune politică și 
socială de răspundere, care con
tribuie la soluționarea proble
melor ce confruntă asiăzi ome
nirea.

Este necesar să fie bine Înțe
les de către toți că trebuie să 
se pună capăt uriașelor cheltu
ieli pentru inarmare, cursei în
armărilor. Noi toți vorbim de 
destindere, ne lăudăm, in Eu

privire la un nou sistem de ra
porturi interstatale, la o nouă 
ordine internațională și repre
zintă un • profund omagiu adus 
dumneavoastră, personalitate de 
primă mărime a lumii contem
porane, promotor inspirat și res
pectat al cooperării economice 
și politice internaționale, în fo
losul păcii și prieteniei intre 
națiuni.

Această nouă distincție ce vă 
revine se adaugă lungului șir 
de mărturii venite să recunoas
că. cu stimă și admirație, di
mensiunea excepțională a per
sonalității dumneavoastră pe 
plan național și mondial.

Medalia ce vi se înmineazâ 
astăzi, stimată tovarășă acade
mician doctor inginer Elena 
Ceaușescu, constituie expresia 
considerației profunde pentru 
contribuția dumneavoastră re
marcabilă la noile cuceriri ale 
științei și tehnicii, puse in ser
viciul progresului României so
cialiste.

Noi oamenii de știință și cul
tură din România. exprimîn- 
du-vă întreaga noastră gratitu
dine pentru grija pe care o a- 
cordați dezvoltării învățămintu- 
lui, științei și culturii, bunăstă
rii și fericirii intregului nostru 
popor, vă rugăm să primiți ex
presia sentimentelor noastre de 
respectuoasă afecțiune, alătu- 
rîndu-ne astfel omagiului ai că
rui purtători sînt azi colegii 
noștri, aici de față".

Au rostit apoi alocuțiuni o- 
magiale prof. dr. Giancarlo Elia 
Valori, dr. Peter Landesmann 
— care a dat la început citire 
mesajului adresat președintelui 
Nicolae Ceaușescu de cancela
rul Austriei, dr. Bruno Kreisky, 
—, prof. dr. Bernard Esambert, 
dr. Robert Pitty Ferrandy și 
dr. Giuseppe Gargani.

Înmînînd înaltele distincții 
tovarășului Nicolae Ceaușescu, 
Giancarlo Elia Valori a dat ci
tire inscripțiilor de pe medalie 
și plachete : „Institutul pentru 
problemele unei noi ordini eco
nomice internaționale, aniver- 
sind cinci' ani de la întemeiere, 
lui Nicolae Ceaușescu, gîndirii 
și acțiunii sale, pentru pace și 
cooperare între popoare, mare
lui. admirabilului său respect 
pentru idealurile de libertate și 
dreptate" : „Institutul pentru 
problemele unei noi ordini eco
nomice internaționale cu prile
jui aniversării a cinci ani de la 

ropa. cu conferința de la Hel
sinki, dar, de fapt, după această 
conferință au crescut an de an 
cheltuielile militare, s-au acu
mulat noi armamente pe con
tinent Nu mai departe de anul 
trecut, N.A.T.O. a hotărit am
plasarea de noi rachete cu ac
țiune medie in Europa. Noi, eei 
de pe continentul european, în
țelegem poate mai bine decit 
alții că rachetele cu rază medie 
dc acțiune, in orice parte s-ar 
afla, privesc toate țările euro
pene. că dimensiunile Europei 
sint de așa natură incit aceste 
rachete nucleare pot lovi oricare 
țară. Știți bine că bombele, in
clusiv cele nucleare, nu aleg in
tre capitaliști și socialiști, ele 
lovesc deopotrivă atit țările care 
construiesc socialismul eit și ță
rile cu orindnire capitalistă. De 
aceea, este necesar să ne gin- 
dim si să acționăm ca in Euro
pa să se pună capăt amplasării 
de noi rachete, să se realizeze 
un echilibru de forțe, pentru a 
garanta securitatea fiecăruia, 
insă pe baza reducerii arma
mentelor, a înlăturării pericolu
lui unei distrugeri a întregului 
nostru continent. Iată de ce, vor
bind de noua ordine economică 
internațională, trebuie să ne 
gindim să intensificăm efortu
rile pentru dezarmare, pentru 
oprirea cursei înarmărilor, pen
tru înfăptuirea securității euro
pene, pentru o politică reală de 
reducere a cheltuielilor militare 
și dc dezarmare in Europa. In
sist in ce privește Europa pen
tru că aici sint concentrate cele 
mai puternice armamente — și 
dacă aiei, pe continent, obținem 
o reducere a armamentelor și 
trecem la o politică de colabo
rare activă, aceasta va exercita 
o influentă puternică asupra tu
turor continentelor, asupra poli
ticii generale de dezarmare.

Sint. desigur, multe probleme 
care trebuie soluționate și tre
buie să ne unim eforturile pen
tru rezolvarea lor. In această 

întemeiere, președintelui Nicolae 
Ceaușescu in semn de profunuă 
apreciere pentru opera sa de 
excepțională valoare, din care 
acest institut se inspfrâ și pe 
care domnia sa a implinit-o și 
continuă să o împlinească pen
tru progresul Republicii Socia
liste România și al întregii u- 
manitâțL Pentru rolul său de 
vajnic susținător al dreptului 
popoarelor ia autodeterminare, 
la o viață liberă și independen
ta. la colaborare egală ir. drep
turi. cu urarea de noi și noi 
succese, spre binele tuturor po
poarelor iubitoare de libertate*; 
„Cu prilejul celei de-a V-a a- 
niversări a Institutului pentru 
problemele unei soi ordini eco
nomice intemațiouale. excelen
ței sale Nicolae Ceaușescu, pre
ședintele Republicii Socialiste 
România, inspirator și promo
tor al valorilor prieteniei și co
laborării intre popoare".

Giancarlo Elia Valori a lumi
nat apoi președintelui Nicolae 
Ceaușescu un mesaj din partea 
lui Arturo FrondizL președinte
le Institutului pentru probleme
le unei noi ordini economice in
ternaționale.

Inminind. de asemenea. înal
tele distincții tovarășei Elena 
Ceaușescu. Giancarlo Elia Va
lori a dat citire inscripțiilor de 
pe medalie și plachetă : „Insti
tutul pentru problemele unei 
noi ordini economice internațio
nale, aniversind cinci ani de la 
întemeiere, Elenei Ceaușescu, 
promotoare a progresului tehnic 
și științific al României în pace 

MESAJUL ADRESAT
PREȘEDINTELUI NICOLAE CEAUSESCU

DE CANCELARUL AUSTRIEI
Mult stimate domnule președinte,
Folosesc prilejul celei de-a V-a aniversări a Institutului pentru 

problemele noii ordini economice internaționale pentru a vă trans
mite salutările mele cordiale

Doresc să vă spun cit de mult știm noi să apreciem in Austria 
marile dumneavoastră eforturi pentru promovarea raporturilor din
tre țările industrializate și lumea a treia, intr-o perioadă în care 
relația Nord-Sud a devenit o problemă centrală a politicii inter
naționale.

Vă rog să-mi permiteți, mult stimate domnule președinte, să-mi 
exprim deosebita mea considerație.

BRUNO KREISKY

privință, oamenii de știință și 
oamenii politici trebuie să con
lucreze strins pentru a pune 
minunatele cuceriri ale cunoaș
terii din toate domeniile, inclu
siv din domeniul științelor eco
nomice, in slujba progresului, a 
bunăstării, a independenței fie
cărei națiuni.

Nu se poate concepe o poli
tică de destindere fără respec
tarea independenței fiecărei na
țiuni. De aceea trebuie să mili
tăm neabătut pentru a se asi
gura in întreaga lume, de către 
toate statele, respectarea neabă
tută a independenței națiunilor, 
a dreptului fiecărui popor de 
a-și alege liber, așa cum dorește, 
calea dezvoltării sale, fără nici 
un amestec din afara. Dealtfel, 
dumneavoastră aveți permanent 
relații bune cu țările in curs de 
dezvoltare și cunoașteți că ele 
leagă foarte strins problemele 
economice de problemele inde
pendenței. de neamestecul in 
treburile lor interne, de dezar
mare. de realizarea unei lumi in 
care fiecare națiune să se poată 
manifesta in mod liber pentru 
a-și pune pe deplin in valoare 
capacitățile sale creatoare. Din 
acest pnnet de vedere, fiecare 
popor — mare sau mie — a dat 
și va da și in viitor mult pentru 
civilizație, pentru progres. Știin
ța nu este numai la indemina 
celor mari, ea este la tudemma 
oricărui om care rindește. care 
iși propune să înțeleagă tot mai 
profund legile re guvernează 
natura și omenirea și să le fo
losească in tolosul independen
ței și progresului umanității.

De aceea noi acordăm o mare 
importanța dezvoltării relațiilor 
pe tărimul științific si cultural, 
colaborării dintre oamenii care 
lucrează in aceste domenii din 
toate țările. Consideram că oa
menii de știință si cultură, in
clusiv oamenii politici, pe* avea 
un ravint mai important de spus 
și iși pot face mai poternir au
zit glasul, atrăgind tuturor aten
ția eâ trebuie să »e țtnă seama 

și libertate"; „Institutul pentru 
problemele ur.et noi ordini e- 
conomice internaționale cu pri
lejul aniversării a cinci ani de 
la întemeiere. academmiene* 
doctor inginer Elena Ceausescu, 
expresia reînnoită a unei admi
rații vii și profunde pentru ex
cepționala sa contribuție la e- 
ciificarea viitorului RepubLcri 
Socialiste Romarua. marcată oe 
noi cuceriri in domeniul știin
ței și tehnicii, cuceriri in care 
domnia sa are merite deosebire, 
cu urarea de realizări tot mai 
mari".

txprimind calde mulțumiri, a 
luat cuvfetul tovarășa Elena 
Ceaușescu.

In cadrul ceremoniei, tovară
șul NICOLAE CEAUȘESCU a 
rostit o euvintare. armirită ca 
larg interes de eei prezenti.

Membrii delegației Institutu
lui pentru problemele unei noi 
ordini economice internaționale 
au adresat apoi calde felicitări 
tovarășului Nicolae Ceaușescu 
și tovarășei Elena Ceaușescu 
pentru distincțiile ce le-au fost 
conferite.

Tovarășul Nicolae Ceaușescu 
și tovarășa Elena Ceaușescu au 
fost felicitați, de asemenea, de 
tovarășii din conducerea de 
partid și de stat prezenți la so
lemnitate.

în încheierea ceremoniei, to
varășul Nicolae Ceaușescu și to
varășa Elena Ceaușescu s-au 
întreținut cu oaspeții străini in
tr-o ambianță de caldă cordia
litate și s-au fotografiat împre
ună cu ei. 

de faptul că oamenii s-aa năs
cut egali, și, deci, trebuie să tră
iască egali, că toți au dreptul 
Ia cuceririle științei. la • viață 
demnă și liberă.

In acest sens apreciez ea ro
lul și activitatea innitutuiai 
dumneavoastră. Sper că relațiile 
de colaborare dintre Instilatsl 
nostru economie și insinuai 
dumneavoastră se vor intan ia 
continuare, contribuind la in
tensificarea activității de lămu
rire a acestor probleme si mo
bilizare a eforturilor ia direcția 
îndeplinirii nobilelor idealuri si 
obiective pe care vi le propa- | 
neti — și pentru care Bocnjuua 
militează P va milita neabătut.

Puteți fi sigur că ia România 
și in președintele României veți I 
avea intatdeaaaa ea tpnjia ac- I 
th. ea nu iom precupeți nimic ; 
pentru o politică de destindere, 
colaborare și pace, de respect al , 
independenței fiecărei națiuni |

Vă arez succes ia activitatea j 
dumneavoastră viitoare !

Vă adresez cele mai calde fe- | 
licitări ea prilejul împlinirii a , 
5 ani de existentă a inslitutu- ! 
Iui dumneavoastră. Vă arez ca j 
anii următori — următorul rin- ! 
cinai, ca să «pun așa — pină in j 
13»5. ta adecă institutalni salts- > 
tactil și mai mari, prin imăp- | 
tuirea. pe pian internațional, a 1 
unora din obiectivele pentru 
care acționează.

încă o dată, vă aeltcmesc 
mult «i vă doresc multă sănătate ! • 
(Ar-auze puternice. îndelungate). I

MESAJUL ADRESAT 
PREȘEDINTELUI NICOLAE CEAUSESCU ’ »

DE PREȘEDINTELE INSTITUTULUI

PENTRU PROBLEMELE UNEI NOI 
ORDINI ECONOMICE INTERNATIONALE «

Pină ta uiumul moment am sperat să pot fi prezent la Bucu
rești ia ceremocsa tamtaării distincției acestui Institut, pe care am 
onoarea ta-1 prezidez. Dar. din păcate, o boală hepatică de care 
sufăr de mult. mă împiedică să părăsesc țara.

Regret nespvs că. tocmai la acest eveniment, pe care !1 așteptam 
ru bururie. nu pot să plec de la Buenos Aires, datorită condițiilor 
cu prea bune de sănătate. ,

Sper câ mă veți scuza ți vă asigur că voi urmări ceremonia cu 
aceeași atee-.ic ca și tind aș fi prezent, cu toată admirația pe care 
o =sn pentru nimneavoastră. domnule președinte, și pentru Repu
blica Socialistă România, o admirație permanent alimentată de afir
marea pozitivă românească pe tărim internațional, datorită inteli
gentei și vastei acțiuni desfășurate de dumneavoastră ta favoarea 
Pă «i

Cea de-a V-a aniversare a întemeierii acestui institut, născut la 
Pans, datorita inspirației gîndirii dumneavoastră, referitoare la un 
nou sicțetn de raporturi interstatale, imi oferă prilejul de a vă 
reafirma aceste sentimente de profundă stimă, cărora li se adaugă, 
ir. -nod ideal, inminarea distincției in cadrul intilnirii pe care alți 
membri ai institutului vor avea plăcerea și onoarea să o aibă, cit 
dumneavoastră, la București.

Cu urarea de succese tot mai mari pentru dumneavoastră și-țara 
dumneavoastră, cu urarea pentru noi toți ea să triumfe cauza unei 
colaborări internaționale mai juste, pentru o înțelegere frățeasca 
intre popoare, vă rog să primiți, domnule președinte, odată cu 
scuzele mele, respectuosul meu salut.

ARTURO FRONDIZI

Cuvîntul prof. dr.
Giancarlo Elia Valori

Ilustre domnule președinte. 
Stimată doamnă Elena 

Ceaușescu,
Este o mare onoare și in 

același timp o mare plăcere 
pentru mine să mă aflu aici, in 
acest loc. pentru a putea expri
ma, in numele Institutului pen
tru o nouă ordine economică 
internațională, cele mai vii 
aprecieri ale noastre, stima 
noastră față de activitatea a 
două personalități eminente ale 
vieții contemporane, față de pre. 
ședințele Republicii Socialiste 
România. domnul Nicolae 
Ceaușescu — nume cunoscut de 
toți cei care in lume iubesc 
pacea și progresul — și față de 
doamna Elena Ceaușescu, pre
zență de cel mai înalț presțigiu 
în mediul științific internațio
nal.

Președintele institutului nos
tru. domnul doctor Arturo 
Frondizi, din nefericire nu este 
prezent în această împrejurare 
din motive de sănătate și vă 
roagă, prin mine, sâ-i scuzați 
absenta. Spiritual «1 taxă m «sta

ELENA CEAUSESCU
Domnilor, 
Tovarăși.
Doresc să vă exprim multw- 

m irite mele călduroase pentru 
-Medalia de aur a Institutului 
pentru proMeaeie Mii «rdi.it 
eron urnire iatemationafe- pe 
care mi-ați inminai-o. precum 
și pentru aprecierile pe care 
le-ați rostit, ca acest prilej, la 
adresa activității mele.

Consider conferirea acestei 
distincții ea o ilustrare a bune
lor raporturi de prietenie si co
laborare dintre țările si po
poarele noastre, dintre oamenii 
de știință și raltnră. ea o ex
presie a inaltei prețuiri pe care 
o aduceți contribuției României 
ta cauza păcii și înțelegerii in
tre națiuni, la eforturile pentru 
edificarea unei lumi mai bune 
și mai drepte pe planeta noas
tră.

îmi face e deosebită plăcere 
să primesc această medalie din 
partea nani institut care-și pro
pune ta militeze pentru afir
marea unui tel Mbil. eum este 
realizarea Mii ordini economi
ce internaționale. Consider, tot

foarte aproape și vă roagă tot
odată. domnule președinte al 
Republicii Socialiste România, 
să primiți cele mai distinse sa
lutări ale sale împreună cu me
sajul pe care m-a însărcinat să 
vi-1 predau personal.

Distinse domnule președinte, 
imi îngădui să mă adresez 
dumneavoastră pentru a vă spu
ne că împreună cu colegii mei 
sintem foarte fericiți să vă 
facem cunoscut faptul că Institu
tul pentru problemele noii or
dini economice internaționale, 
care se inspiră din gîndirea și 
din învățămintele valabile ce se 
desprind din opera dumnea
voastră. a hotărit in unanimita
te. cu oțazia celei de-a V-a ani
versări a fondării sale, să vă 
confere cel mai inalt semn de 
recunoaștere al său : Medalia de 
aur cu plachetă.

Prin aceasta Înțelegem să vă 
exprimăm via admirație a 
institutului pentru figura dum
neavoastră de om de stat care 
acționează fără odihnă pentru 
libertatea și progresul Republi
cii Socialiste România și care 

odată. că este o înaltă îndato
rire a tuturor popoarelor, a oa
menilor înaintați de pretutin
deni de a-și uni eforturile și de 
a ronlucra pentru a se pune 
capăt stării de subdezvoltare in 
care se mai află o mare parte 
a omenirii șî a se instaura o 
nouă ordine economică interna
țională. bazată pe deplină ega
litate și echitate, care să stimu
leze progresul mai rapid al tu
turor statelor, și îndeosebi al ce
lor rămase in armă, să le in- 
lesnească accesul larg Ia minu
natele cuceriri ale științei și 
tehnicii contemporane.

în lumea de azi, in rare mal 
există manifestări de inegalita
te și asuprire, focare de conflic
te și încordare, și in care cursa 
înarmărilor a luat proporții 
uriașe, impovărind tot mai greu 
popoarele ți sporind pericolul 
unor războaie nimicitoare, rolul 
și locul științei, datoria șî răs
punderea tuturor acelora care 
iubesc pacea și progresul sint 
de a milita ca minunatele cu
ceriri ale geniului uman să fie 
puse exclusiv tn slujba omului, 

nu pierde din vedere nici desti
nul celorlalte națiuni iubitoare 
de pace.

Gestul nostru, domnule pre
ședinte, reprezintă in special 
semnul profundei aprecieri față 
de modul genial în care dum
neavoastră ați știut să Indivi
dualizați și să indicați termenii 
teoretici și practici ai unei noi 
ordini economice internaționale, 
ordine de care lumea are atit
de mare nevoie în acest mo-
meat.

Intr-un asemenea cadru. nol
toți vă sintem recunoscători, 
domnule președinte, pentru fap
tul că ați reafirmat de mai 
multe ori in mod public, ultima 
data și la al Xll-lea Congres al 
Partidului Comunist Român și 
apoi la al II-lea Congres al 
Frontului Democrației și Uni
tății ’ Socialiste, importanța și 
urgența trecerii la noi criterii de 
schimb intre țările industrializa
te și țările producătoare de 
materii prime și pentru că ați 
atras atenția opiniei publice 
mondiale asupra necesității ca 
țărilor mici și mijlocii să li se 
creeze condițiile pentru a-și ex
prima liber voința.

Noua ordine economică inter
națională, al cărui promotor sîn- 
teți dumneavoastră, prevede a- 
doptarea unei serii de măsuri 
pentru a încerca de a reduce in 
mod treptat diferențele care e- 
xistă între zonele dezvoltate și 
zonele subdezvoltate. Este vorba 
de un proces care va cere, în 
mod evident, un timp îndelun
gat pentru realizare, dar care 
trebuie să fie declanșat deja de 
pe acum și pe cit posibil fără a 
se impune de sus un model unic 
de dezvoltare, ci după formule 
diferențiate, armonizate la ma
ximum cu exigențele efective 
ale fiecărei națiuni și cu carac
teristicile sale istorice, cultu
rale etc.

Noua ordine enunțată de dum
neavoastră prevede ca țările sâ 
aibă acces pe baze de absolută 
egalitate la materiile prime și la 
sursele de energie, ca și la cu
ceririle științei și tehnicii mo
derne. Acestea din urmă au o 
importanță determinantă asu
pra eliminării subdezvoltării, 
împreună cu formarea de cadre 
autohtone și nu „importate". 
Coordonarea necesară între di
feritele elemente ale programu
lui va putea fi garantată de că
tre O.N.U. prin intermediul ac
tivității comisiilor specifice, ca 
și printr-un fel de superviziunn 
a Inițiativelor statelor.

Cred că este just să subliniem 
și importanța atribuită de dum
neavoastră, domnule președinte, 
problemelor alimentației la ni
vel mondial, ca aspect deosebit 
de semnificativ al noii ordini 
legat de problema producției a- 
gricole. Este un proiect complex 
pentru dezvoltare cel elaborat 
de dumneavoastră. domnule 
președinte, și care se bucură de 
întreaga noastră admirație, mal 
ales pentru faptul că ține sea
ma in mod fidel de realitatea 
afectivă a raporturilor interna

a îmbunătățirii condițiilor de 
viață ale popoarelor.

Aceste nobile convingeri În
suflețesc permanent activitatea 
partidului și statului nostru, a 
oamenilor de știință și cultură, 
a intregului nostru popor, ho
tărit să-și aducă întreaga con
tribuție la progresul economio 
și social al României- socialiste, 
și, in același timp, să dezvolte 
colaborarea și să conlucreze tot 
mai strins cu toate țările și po
poarele lumii, cu oamenii de 
știintă și cultură de pretutin
deni, pentru afirmarea înaltelor 
idealuri ale progresului și civi
lizației, ale păcii și destinderii 
internaționale.

Doresc să adresez Institutului 
dumneavoastră calde felicitări 
eu prilejul celei de-a 5-a ani
versări a înființării sale $1 «ă-i 
urez, totodată, mult succes în 
activitatea viitoare, consacrată 
înfăptuirii noii ordini interna
ționale, cauzei nobile a păcii, a 
înțelegerii și colaborării dintre 
popoare.

Vă urez dumneavoastră, tu
turor, multă sănătate, (Aplauze 
prelungite).

ționale contemporane față de 
care sugerează mutații posibile 
și care nu sint deloc utopice. 
Este un proiect, in sfirșit, spre 
care se îndreaptă urările noas
tre cele mai bune de succes de
plin, în timp ce spre dumnea
voastră, care s înteți primul șl 
deci cel mai original inițiator al 
său, se Îndreaptă expresia reîn
noită a celei mai Înalte apre
cieri a institutului nostru, care 
in cea de-a V-a aniversare a 
fondării sale dorește o Înțele
gere de colaborare tot mai 
strinsă intre Republica Socia
listă România și Italia.

Aprecierea institutului nostru 
se adresează in același tjmp si 
dumneavoastră, stimată doamnă 
Elena Ceaușescu, personalitate 
care, cum arătam la început, se 
bucură de cel mai inalt presti
giu în lumea științei. Consiliul 
institutului nostru a hotărit, cu 
vie satisfacție, cu ocazia celei 
de-a V-a aniversări de la fon
dare, să vă confere cea mal 
înaltă distincție : Medalia de 
aur cu plachetă. 4

Institutul care, dună cum 
dumneavoastră cunoașteți, sa 
inspiră din gindirea si acti
vitatea președintelui Nicolae 
Ceaușescu privind realizarea 
unui sistem de relații economi
ce interstatale bazate ne crite
rii de absolută echitate, are o 
deosebită considerație si față 
de opera Înfăptuită de dumnea
voastră, în sensul indicat d« 
aceeași exigență de drentate. 
Sintem intr-adevăr convinși că 
cercetarea științifică. In special 
in domeniul chimiei, condus cu 
profundă competentă de dum
neavoastră aici. în Republica 
Socialistă România, reprezintă 
un aport prețios de bunăvoință 
și de experiență si pentru cauza 
mai vastă a dezvoltării ome
nirii.

Importantă forță de producția, 
știința este deja element in
dispensabil al organizării mo
derne a societății, condiție' fără 
de care nu se poate realiza nici 
o îmbunătățire a nivelului de 
viață al popoarelor. Pentru a 
folosi cuvintele președintelui 
Nicolae Ceaușescu, „Știința, 
produs superior al geniului 
uman, este chemată să serveas
că omul, cauza bunăstării și fe
ricirii sale". O operă atit de 
meritorie, căreia dumneavoastră 
v-ați dedicat și vă dedicați cu 
întreaga dumneavoastră forță 
și pentru care înțelegem să 
vă exprimăm admirația noas
tră cea mai puternică, sub
liniind totodată că această ac
tivitate în domeniul cercetării 
tehnico-științifice reprezintă o 
contribuție prețioasă la cauza 
destinderii șl colaborării pașnica 
între popoare.

Vă sintem recunoscători că 
ne-ațî reamintit aceasta prin 
munca dumneavoastră, si, cu 
ocazia celei de-a V-a aniversări 
de la înființarea institutului 
nostru, vă dorim dumneavoas
tră șl Republicii Socialiste 
România cele mai mari reali
zări viitoare (Aplauze).

I



I

TELEGRAME

Excelentei Sale

Domnului NICOLAE CEAUSESCU
Președintele Republicii Socialiste România

Mulțumind pentru amabilul mesaj de ■ felicitare pe care mi 1-ati 
adresat cu ocazia Zilei naționale a statului Kuweit, doresc, la rindul 
meu, să vă transmit salutări cordiale și sincere urări de fericire 
personală, iar poporului prieten al României bunăstare continuă.

JABER AL AHMAD AL SABAH
Emirul statului Kuweit

Pentru depășirea

climatului inrăutățit

Lovitură de stat
în Surinam

„SCiNTEIA

TINERETULUI"
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Excelentei Sale NICOLAE CEAUȘESCU
Președintele Republicii Socialiste România

Primind felicitările dumneavoastră cordiale transmise cu ocazia 
realegerii mele în funcția de președinte al Uniunii Socialiste Su
daneze, am marea plăcere de a adresa Excelenței Voastre mulțumi
rile noastre cele mai călduroase împreună cu cele mai bune urări de 
sănătate personală și de prosperitate pentru poporul dumneavoastră. 
Ne exprimăm convingerea că relațiile de prietenie și cooperare 
dintre țările și popoarele noastre se vor dezvolta și amplifica 
continuu.

GAAFAR MOHAMMED NIMEIRI
Președintele Republicii Democratice Sudan 

și
Președintele Uniunii Socialiste Sudaneze

al relațiilor

internaționale

Miercuri, tovarășul Ștefan 
Andrei, ministrul afacerilor ex
terne al Republicii Socialiste 
România, a primit pe Karimou 
Mahamane. ambasador extraor
dinar și plenipotențiar al Re
publicii Niger in Republica So
cialistă România, cu reședința 
la Moscova în legătură cu pre
zentarea scrisorilor de acredi
tare.

Miercuri, după-amiază, tova
rășul Ștefan Andrei, ministrul 
afacerilor externe, l-a primit 
pe Riazuddin Ahmed, noul am
basador extraordinar și pleni
potențiar al Republicii Islamice 
Pakistan în Republica Socialis
tă România, în legătură cu a- 
propiata prezentare a scrisori
lor de acreditare. •

La Consulatul general al U- 
niunii Sovietice la Constanța a 
fost organizată, miercuri, o con
ferință de presă prilejuită de 
împlinirea a patru ani de la 
Congresul al XXV-lea al 
P.C.U.S.

Au participat corespondenți ai

presei centrale, ai Agerpres, 
Radioteleviziunii, redactori ai 
presei locale.

Subliniind importanța Con
gresului al XXV-lea al P.C.U.S., 
care a stabilit căile și direcțiile 
pentru dezvoltarea continuă, ar
monioasă a economiei, științei, 
artei și culturii, pentru crește
rea nivelului de trai material și 
spiritual M tuturor popoarelor 
sovietice. M.S. Desiatov. con
sulul general al Uniunii Sovie
tice la Constanța, a relevat 
realizările obținute de oamenii 
muncii sovietici în cei patru ani 
ai celui de-al X-Iea cincinal.

A fost evidențiată continua 
dezvoltare, pe multiple planuri, 
a relațiilor dintre P.C.R. și 
P.C.U.S., dintre România și U- 
niunea Sovietică, subliniindu-se 
importanța hotărîtoare a intil- 
nirilor și convorbirilor dintre 
tovarășii Nicolae Ceaușescu și 
Leonid Ilici Brejnev. pentru a- 
profundarea și diversificarea a- 
cestor relații, pentru dezvolta
rea raporturilor de colaborare și 
cooperare multilaterală in in
teresul ambelor popoare, al cau
zei socialismului și păcii in' 
lume.

Vizita președintelui Conferinței 
Uniunii Tineretului Socialist din Iugoslavia

BEIJING 27 (Agerpres). — 
Tovarășul Hua Guofeng. pre
ședintele C.C. al P.C. Chinez, 
premierul Consiliului de Stat al 
R.P. Chineze, l-a primit miercuri 
pe tovarășul Cornel 
membru al Comitetului 
Executiv 
Comunist 
nistru al 
Socialiste 
comerțului exterior și cooperării 
economice internaționale.

Tovarășul Cornel Burtică a 
transmis din partea tovarășului 
Nicolae Ceaușescu. secretar ge
neral al Partidului Comunist 
Român, președintele Republicii 
Socialiste România, un călduros 
salut și urări de sănătate tova
rășului Hua Guofeng si celor
lalți tovarăși din conducerea de 
partid și de stat, iar poporului 
chinez — urări de noi succese 
in înfăptuirea programului par
tidului de modernizare multila
terală. socialistă a patriei.

Mulțumind pentru mesaj, to
varășul Hua Guofeng a transmis 
tovarășului Nicolae Ceaușescu, 
celorlalți tovarăși din condu
cerea de partid și de stat a tă
rii noastre, in numele său. al 
C.C. al P.C. Chinez, al Consiliu
lui de Stat al R. P. Chineze, 
salutări prietenești și cele mai 
calde urări de sănătate, de suc
cese tot mai mari in activitatea 
de mare răspundere consacrată 
înfloririi continue a României 
socialiste.

In cadrul convorbirii, a fast 
exprimată satisfacția fată de 
bunele relații de prietenie si 
strînsă colaborare dintre parti
dele. țările si popoarele noas
tre. bazate pe stimă și respect 
reciproc, subliniindu-se însem
nătatea întilnirilor și convorbi
rilor pe care tovarășii Nicolae 
Ceaușescu și Hua Guofeng 
le-au avut, la Beijing și Bucu
rești. pentru dezvoltarea si di
versificarea continuă a colabo
rării bilaterale oe plan politic, 
economic, tehnico-stiintific. cul
tural și in alte domenii de acti
vitate. A fost evidențiată hotă
rirea de a se continua tradu-

Burtică. 
Politic 

al C.C. al Partidului 
Român, viceprim-mi- 
Guvernului Republicii 

România, ministrul

Reprezentantul P.C.R
în perioada 26—27 februarie 

a.c., o delegație a Uniunii Ti
neretului Socialist din Iugosla
via (U.T.S.I.), condusă de Vasil 
Tupurkovski. președintele Con
ferinței U.T.S.I., a efectuat o 
vizită în țara noastră, la invita
ția C.C. al U.T.C.

Delegația de tineret iugosla
vă a avut discuții la C.C. al 
U.T.C., cu care prilej s-a reali
zat, într-o atmosferă caldă, 
prietenească, o informare re
ciprocă în legătură cu activitatea 
tineretului român și a tineretu
lui iugoslav, cu preocupările ac
tuale ale U.T.C. și U.T.S.I., pre
cum și un schimb de opinii cu 
privire la unele aspecte ale miș
cării internaționale de tineret și 
studenți.

A fost exprimată, de ambele 
părți, hotărirea de a acționa

pentru dezvoltarea, in continua
re — în spiritul legăturilor tra
diționale de prietenie și solida
ritate dintre Partidul Comunist 
Român și Uniunea Comuniștilor 
din Iugoslavia — a raporturilor 
de colaborare dintre tineretul 
român și tineretul iugoslav. S-a 
relevat. totodată. importanța 
creșterii contribuției tinerei ge
nerații de pretutindeni, alături 
de celelalte forțe progresiste si 
democratice, la lupta pentru o- 
prirea cursului periculos al în
cordării pe plan internațional, 
pentru asigurarea continuării 
politicii de destindere și colabo
rare, a păcii și securității in 
lume.

Miercuri, delegația U.T.S.I. a 
părăsit Capitala, îndreptîndu-se 
spre patrie.

Plenara Consiliului Uniunii
Naționale a Cooperativelor

Agricole de Producție
Miercuri s-au desfășurat în 

Capitală lucrările plenarei Con
siliului Uniunii Naționale a Co
operativelor Agricole de Pro
ducție.

în cadrul plenarei au fost 
dezbătute sarcinile ce revin 
unităților agricole cooperatiste 
în lumina indicațiilor date de 
secretarul general al partidului, 
tovarășul Nicolae Ceaușescu, la 
Consfătuirea de la C.C. al 
P.C.R. din 25—26 februarie, mă
surile ce trebuie întreprinse 
pentru buna desfășurare a lu
crărilor agricole și îndeplinirea 
prevederilor de plan, pe acest 
an, la toți indicatorii.

Plenara a dezbătut propuneri
le de îmbunătățire a statutelor 
cooperativei agricole de produc
ție, asociației economice inter- 
cooperatlste, cooperării și aso
cierii cooperativelor agricole de 
producție cu unități de stat sau 
ale cooperației de consum, pre
cum și propunerile de îmbună
tățire a statutului consiliului 
unic agroindustrial de stat și 
cooperatist, în vederea punerii 
acestora în concordantă cu le
gile și alte acte normative in
trate în vigoare in ultimii ani. 
Plenara a adoptat în unanimi
tate propunerile de îmbunătă
țire a statutelor, urmînd ca a- 

•cestea să fie definitivate. Tot
odată, plenara a analizat modul 
cum uniunile cooperatiste și ce
lelalte organe de conducere co
lectivă din agricultura coopera
tistă se ocupă de rezolvarea 
propunerilor, sesizărilor, recla- 
mațiilor și cererilor oamenilor 
muncii din unitățile agricole și 
a stabilit măsuri de îmbunătă
țire a activității in acest dome
niu.

în încheiere, participanții au 
adoptat o telegramă adresată 
C.C. al P.C.R., tovarășului 
NICOLAE CEAUȘESCU, în care 
se spune printre altele :

Dezbătînd sarcinile care revin 
agriculturii cooperatiste in acest 
ultim an al cincinalului, ple
nara Consiliului Uniunii Națio
nale a Cooperativelor Agricole 
de Producție și-a însușit pe de
plin, mult stimate tovarășe 
Nicolae Ceaușescu, concluziile 
dumneavoastră la recenta Con
sfătuire de lucru de la C.C. al 
P.C.R., privind activitatea des

fășurată in agricultură în anul 
1979. S-a subliniat că rezultate
le obținute in anul 1979 in pro
ducția agricolă vegetală și ani
mală nu sînt pe măsura condi
țiilor create, a puternicei baze 
tehnlco-materiale de care dis
punem. Ele se datoresc, în pri
mul rînd, modului necorespun
zător in care, in multe unități, 
a fost organizată producția și 
munca, s-au folosit pâmîntul, 
celelalte mijloace de producție 
și forța de muncă.

Dînd o Înaltă apreciere orien
tărilor și indicațiilor dumnea
voastră, participanții la plenară 
au exprimat hotărirea de a ac
ționa cu toată fermitatea pen
tru a îmbunătăți- radical intrea- 
ga activitate din agricultura co
operatistă, în vederea îndepli
nirii în cele mai bune condiții 
a sarcinilor stabilite de Con
gresul al XII-lea al partidului 
privind creșterea producției a- 
gricole in anul 1980 și în cin
cinalul viitor.

Vă asigurăm, mult stimate to
varășe secretar general, că ță
rănimea, mecanizatorii, ceilalți 
lucrători din agricultura coope
ratistă vor depune eforturi sus
ținute pentru a realiza in cele 
mai bune condiții insămințările 
de primăvară. Vom acționa cu 
mai multă hotărîre pentru a 
realiza planul de efective la 
toate speciile și categoriile de 
animale. în centrul preocupări
lor vor fi puse rentabilizarea 
fiecărui sector de producție, ex
tinderea activităților industria
le, de construcții și prestări de 
servicii, realizarea echilibrului 
între venituri și cheltuieli, crea
rea condițiilor pentru aplicarea 
cu rezultate bune a legii bene
ficiilor.

Exprimind recunoștința fier
binte a țărănimii, a tuturor lu
crătorilor din unitățile agricole 
cooperatiste ■— români, ma- 
ghiari, germani și .de alte na
ționalități — pentru grija per
manentă pe care o purtați în
floririi agriculturii, plenara re
afirmă hotărirea lor fermă de a 
face totul pentru ca această ra
mură de bază a economiei na
ționale să-și sporească substan
țial contribuția la progresul 
multilateral al României socia
liste.

cerea • în viată a înțelegerilor 
adoptate cu aceste prileiuri. in 
vederea extinderii relațiilor ro- 
mâno-chineze pe multiple pla
nuri. in interesul ambelor țări 
și popoare, al cauzei păcii si 

'socialismului in lume.
Au fost discutate, de aseme

nea. unele probleme ale situa
ției internaționale actuale, re- 
liefîndu-se hotărirea României 
și a Chinei de a întări continuu 
prietenia, solidaritatea si co
laborarea. pentru a-și aduce o 
contribuție tot mai activa la 
lupta împotriva imperialismu
lui. colonialismului și neoco'.o- 
nialismului. la întărirea păcii, 
securității și colaborării inter
naționale. la realizarea aspira
țiilor de independență si suve
ranitate națională, de progres 
și pace ale tuturor națiunilor 
lumii.

întrevederea s-a desfășurat 
într-o atmosferă tovărășească, 
de caldă prietenie.

La întrevedere au fost prezenți 
Yu Qiuli. membru al Biroului 
Politic al C.C. al P.C. Chinez, 
vicepremier al Consiliului de 
Stat al R. P. Chineze. Li Qiang, 
membru al C.C. al P.C. Chinez, 
ministrul comerțului exterior, 
și alte persoane oficiale.

A fost, de asemenea, prezent 
Aurel Duma, membru al C.C. al 
P.C.R.. ministru secretar de 
stat la Ministerul Afacerilor 
Externe.

în continuarea convorbirilor 
economice purtate la Beijing, 
•tovarășul Comei Burtică s-a 
întilnit cu tovarășa Chen Mu- 
hua. vicepremier al Consiliului 
de Stat al R.P. Chineze, ntir.^- 
trul relațiilor economice 
țările străine.

Cu acest prilej, au fost 
cute in revistă acțiunile de 
penare economică și 
stabilite in baza acordurilor si 
înțelegerilor intervenite la nivei 
înalt, au fost aprofundate unele 
aspecte menite să ducă Ia lăr
girea si diversificarea colaboră
rii economice și tehnico-stiiiți- 
fice dintre Rot

cu
tre-
COO- 

tehnică

și China.

la Congresul P.C.
din Japonia primit de tovarășul Kenji Miyamoto
TOKIO 27 (Agerpres). — Co

respondență de la I. Șerbănescu: 
Tovarășul Gheorghe Rădule cu. 
membru al Comitetului Politic 
Executiv al C.C. al P.C.R.. re
prezentantul Partidului Comunist 
Român la cel de-al XV-lea Con
gres al Partidului Comunist din 
Japonia, a fost primit, miercuri, 
de tovarășul Kenii Mivamoto, 
președintele Prezidiului Comite
tului Central al Partidului.

Cu acest prilej, din partea to
varășului Nicolae Ceaușescu a 
fost transmis un cald salut prie
tenesc tovarășului Kenji Miya
moto, precum și urări de succes 
deplin lucrărilor congresului.

Tovarășul Kenji Miyamoto a 
rugat să se transmită tovarășului 
urări de succes in toate domenii
le de activitate. Au fost expri
mate. de asemenea, mulțumiri 
pentru mesajul C.C. al P.C.R.. a- 
dresat celui de-a! XV-lea Con
gres al Partidului Comunist din 
Japonia.

în cursul întrevederii au fost 
evocate cu satisfacție bunele re
lații dintre P.C.R. și P.C. din 
Japonia, reafirmindu-se 
ța reciprocă de a 
mai departe aceste 
interesul ambelor 
popoare, al cauzei 
și păcii în lume.

dorin- 
dezvolta pe 
raporturi, in 

partide si 
socialismului

ministru al IIP.

DACCA 27. (Agerpres). — Pri
mul ministru al guvernului Re
publicii Populare Bangladesh, 
Shah Azizur Rahman, a primit 
pe tovarășul Paul Niculescu, 
viceprim-ministru al guvernului, 
ministrul finanțelor, care se află 
la Dacca în fruntea unei dele
gații guvernamentale române.

Cu acest prilej, s-a procedat 
la o trecere in revistă a stadiu
lui actual al raporturilor bilate
rale. precum .și a perspectivelor 
lor de dezvoltare, îndeosebi în 
domeniul schimburilor comer
ciale și al cooperării economice, 
în conformitate cu hotăririle a- 
doptate de cele două țări la ni
velul cel mai inalt.

De asemenea, tovarășul Paul

prof.
mi- 

al 
la

Niculescu s-a întîlnit cu 
Mohammad Shamsul Huq. 
nistrul afacerilor externe 
Bangladesh, procedîndu-se 
un schimb de păreri și infor
mații cu privire la unele aspec
te actuale ale vieții contempo
rane. scoțîndu-se in relief hotă
rirea guvernelor celor două țări 
de amplificare, in continuare, a 
conlucrării dintre România si 
Bangladesh pe plan internațio
nal.

La 
șurat 
tenie 
parte 
României Ia Dacca, alte persoa
ne oficiale române și din țara- 
gazdă.

întilniri. care s-au desfă- 
intr-o atmosferă de prie- 
și cordialitate, au luat 
Iosif Chivu, ambasadorul

4

LA PAZ■
PROGRAM ECONOMIC 

DE URGENȚA
După cum relevă agenția na

țională de presă a Boliviei. 
BOLPRES — ministrul planului 
și cooperării din guvernul de la 
La Paz, Jorge Agreda. a anun
țat că tin curînd va fi pus în 
aplicare un program guverna
mental de urgentă in domeniul 
economic. Programul, care pre
vede investiții globale de apro
ximativ 700 milioane dolari, iși 
propune în esență soluționarea 
problemelor ce decurg din re
cesiunea economică cu care este 
confruntată în prezent economia 
națională a Boliviei.

• IUGOSLAVIA ȘI ALBANIA 
vor construi — potrivit 
acord intervenit între ele 
cale ferată care va face 
tura directă între orașul 
slav Titograd și orașul albanez 
Shkodra. După cum menționea
ză agenția Taniug. fiecare parte 
urmează să construiască porțiu
nea de cale ferată de pe teri
toriul său. Agenția apreciază că 
realizarea in comun a acestui 
obiectiv va avea o mare impor
tantă economică pentru cele 
două tari.

unui 
— o 
legâ- 
iugo-

ACȚIUNI AGRESIVE 
ALE R.S.A. ÎMPOTRIVA 

ANGOLEI
Opt persoane au fost ucise

COMUNICAT
INDIANO-IUGOSLAV

Comunicatul dat publicită
ții Ia încheierea vizitei ofi
ciale efectuate in India de 
secretarul federal pentru afa
cerile externe al R.S.F. Iugo
slavia, Iosip Vrhoveț. subli
niază hotărirea guvernelor 
celor două țări de a dezvolta 
cooperarea bilaterală — 
transmite agenția Taniug.

în eadrul convorbirilor a 
fost realizat totodată un larg 
schimb de opinii in legătură 
cu situația internațională ac
tuală. Examinind diferite 
probleme care confruntă miș
carea nealiniatilor. cei doi 
miniștri au subliniat necesi
tatea întăririi solidarității 
dintre țările membre si au 
reafirmat principiile mișcării 
nealiniatilor — relevă agenția.

... Șlzece rănite in cursul acțiunilor 
agresive comise de forțele rasis
te sud-africane împotriva Repu
blicii Populare Angola, în perioa
da 21—24 februarie — anunță un 
comunicat al Ministerului ango- 
lez al Apărării.

Pe de altă parte, documentul 
denunță marea concentrare de 
trupe sud-africane la frontiera 
cu Angola, relevind că semnifi
cația acestui fapt este pregătirea 
unei escaladări a atacurilor sud- 
africane. Acest lucru, arată co
municatul, este dovedit de nu
mărul mare de violări ale fron
tierei și de atacuri împotriva te
ritoriului angolez comise anul a- 
cesta de trupele regimului rasist 
de la Pretoria.

• PARTIDUL LABURIST 
britanic a hotărit marți să lan
seze o campanie națională de 
protest împotriva reducerii 
cheltuielilor publice hotărită de 
guvernul conservator.

Purtătorul de cuvînt al opo
ziției, Roy Hattersley, a preci-

BELGRAD 27 (Agerpres). 
— Convorbirile pe care Aii 
Tata, secretar general al 
Partidului Progresului și So
cialismului din Maroc. Ie-a 
avut la Belgrad cu Stevan 
Doronski. însărcinat cu pre- 
zidarea 
C.C. al 
forțele 
trebuie 
Pentru 
ingrijorătoare 
dintre state 
agenția Taniug.

Totodată, schimbul de ve
deri in problemele privitoare 
Ia mișcarea comunistă, mun
citorească si progresistă a 
permis părților să evidenție
ze importanta decisivă a 
respectării principiilor egali
tății. respectului reciproc și 
al neamestecului in treburile 
interne, al dreptului fiecărui 
partid de a decide asupra li
niei politice interne, pentru 
care fiecare partid este răs
punzător in fata clasei mun
citoare și a poporului din 
țara respectivă — relevă a- 
genția citată.

«edintelor Prezidiului 
U.C.I.. au subliniat că 
progresiste din lume 
să depună eforturi 

depășirea deteriorării 
in relațiile 
— relatează

PARAMARIBO 27 (Agerpres). 
— Agențiile internaționale de 
presă, care citează agenția na
țională S.N.A.. anunță că in Re
publica Surinam a avut loc o lo
vitură militară de stat, soldată 
cu morți și răniți. A fost creat 
un Consiliu Militar Național — 
compus din opt militari — care 
și-a asumat puterea in tară. în
tr-o declarație difuzată de con
siliu se precizează că atit ca
pitala. cit și orașele de fron
tieră Albina și Nickerie se află 
sub controlul total al Consiliu
lui Militar, importante persona
lități militare și civile au fost 
arestate. în tară au fost insti
tuite restricții de circulație, ae
roportul internațional a fost în
chis. iar legăturile telefonice cu 
exteriorul au fost întrerupte.

In document, autorii acțiunii 
acuză guvernul premierului 
Henck Arron că nu a fost ca
pabil să soluționeze problemele 
actuale ale țării.

Consiliul Militar Național a- 
firmă că va respecta Constitu
ția și toate acordurile contrac
tate de Republica Surinam. Pe 
plan extern, este declarată ade
ziunea la 
piile de 
Unite.

obiectivele și princi- 
bază ale Națiunilor

★
Republica Surinam — fosta 

Guyana Olandeză — este situa
tă pe coasta estică a Americii 
Latine, are o suprafață de 
163 263 kmp și o populație de 
420 000 locuitori.

Negocierea și adoptarea unor acorduri
concrete constituie sarcina centrală

a noului organism de dezarmare
GENEVA 27 (Agerpres — In Comitetul pentru Dezarmare au 

continuat consultările pe tema organizării negocierilor actualei 
sesiuni. După adoptarea ordinii de zi. care acordă prioritate 
dezarmării nucleare și interzicerii altor arme de distrugere în 
masă, problema centrală care se pune in legătură cu organizarea 
lucrărilor in vederea abordării tuturor acestor teme o constituie 
concentrarea eforturilor comitetului asupra negocierilor concrete 
pentru încheierea unor acorduri de dezarmare.

Reprezentantul Iranului, in 
numele țârilor nealiniate, neutre 
și al altor țări in curs de dez
voltare din comitet (..Grupul 
celor 21"), a prezentat, in ca
drul plenarei comitetului, pozi
țiile de bază ale acestor state in 

organizarea lucră-legătură cu 
riîor.

Declarația 
derea unor 
pe agenda comitetului constituie 
un angajament al tuturor mem
brilor ăe a continua cu buna 
credință negocierile in vederea 
ajungerii la acorduri concrete, 
cu forță juridică obligatorie, 
asupra unor măsuri elective de 
dezarmare. în această optică — 
se relevă in document —. me
toda cea mai potrivită de orga
nizare a unor negocieri concrete 
în comitet o reprezintă crearea 
de grupuri de lucru pe temele 
înscrise pe ordinea de zi. Obiec
tivul fundamental si mandatul 
de bază al acestor grupuri tre
buie să-1 constituie încheierea 
de acorduri asupra măsurilor de 
dezarmare convenite la sesiunea 
specială a O.N.U. dedicată de
zarmării.

Pornind 
„Grupul 
crearea în 
de negociere 
teme : încetarea experiențelor 
nucleare, acordarea de garanții 
de securitate pentru statele ne- 
posesoare de arme nucleare, in
terzicerea armelor chimice. în
tocmirea programului global de 
dezarmare și interzicerea arme
lor radiologice.

în paralel, se manifestă insă 
și o altă tendință, de continuare 
a practicilor din organismele an
terioare de dezarmare, și anume 
ca in comitet să se poarte dis
cuții asupra unor teme de de
zarmare, trecindu-se la negocieri 
numai în cazul în care sint 
„coapte" condițiile, ceea ce in

subliniază că inclu- 
teme de dezarmare

de la această poziție, 
celor 21" a propus 
acest an de structuri 

pe următoarele

zat că moțiunea oficială de pro
test va fi prezentată premieru
lui Margaret Thatcher in luna 
iunie.

ERUPȚIE VULCANICA 
ÎN INDONEZIA

în insula Sumatra a reînceput 
să erupă vulcanul Merpi. din 
craterul său revărsîndu-se con
tinuu o mare cantitate de lavă. 
Populația din împrejurimi a fast 
nevoită să-și părăsească locu
ințele pentru a găsi adăpost in 
zone ferite de pericol.

Indonezia este supranumită 
„Țara vulcanilor", pe cele 13 000 
de insule ale. arhipelagului exis- 
tînd peste 500 de vulcani, din
tre care multi activi.

y-
ț 

ț

*
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„Bancnota" 
de un miliard 
lire sterline

Pe malurile Tamisei, un 
mai vechi și nevralgic 
punct de dispută, care 
opune Marea Britanie ce
lorlalți parteneri din Pia
ța comună, a reizbucnit 
din nou, prefațînd dispu
te și nemulțumiri, cu 
semnificații depășind pe
rimetrul de interes al u- 
nuia sau țiltuia- din mem
brii Comunității Economi
ce Europene. Ca și în pe
rioadele precedente, lovi
turile de avertisment au 
pornit de pe Downing 
Street, sediul guvernului 
britanic.

ntr-un interviu a- 
Dcordat BBC, pri

mul ministru bri
tanic, Margaret 
Thatcher a amenin

țat cu un refuz de a plăti 
cotele de participare Ia bu
getul cumunitar dacă Londra 
nu va obține o „reglementa
re echitabilă" a contribuției 
sale la acest buget. După 
cum se știe, această redu
cere a participării britanice 
se ridica, potrivit calculelor 
bugetare elaborate la sediul 
Pieței comune din Bruxel
les, la suma de un miliard 
lire sterline, o sumă deloc 
neglijabilă în labirintul de 
probleme economice și so
ciale care confruntă cabine
tul conservator. O serie 
de contacte la nivel guver
namental, care s-au desfă
șurat și se desfășoară în 
cursul săptăminii, au dezvă
luit pozițiile divergente ale 
altor țări membre față de 
cererea britanică. între aces
te contacte agențiile de pre
să aminteau de convorbirile 
„neașteptate" ale cancelaru
lui R.F.G., Helmut Schmidt, 
atit cu primul ministru cit 
și cu ministrul de externe 
britanic. Cotidianul „Guar
dian" nota marți eă îrt fața 
expunerii britanice „en de
tail", șeful guvernului de Ia 
Bonn a refuzat să acorde 
concesii englezilor dincolo de 
propunerile avansate in no
iembrie Ia Dublin. Atunci, 
ceilalți parteneri s-au de
clarat, în principiu, de acord 
cu o reducere a contribuției 
Marii Britanii cu 350 mili
oane lire sterline, sumă pe

COMENTARIUL
( " Milei)

care Londra o consideră 
inacceptabilă. Cum era de aș
teptat, ecouri critice, chiar 
vehemente au fost emise în 
cercurile comunitare de Ia 
sediul Pieței comune, după 
ultima luare de poziție bri
tanică. „Șantajul și ultimatu
mul nu sint metode bune de 
negociat", transmitea marți 
din Bruxelles, agenția France 
Presse, făcîndu-se ecoul unor 
îngrijorări. Evident, amenin
țarea primului ministru bri
tanic, in cazul in care ar fi 
pusă in aplicare — dincolo 
de deschiderea unei rupturi 
cu consecințe politice dintre 
cele mai grave asupra viito
rului Pieței comune — sem
nifică o lipsă de 10 la sută 
din totalul bugetului comu
nitar, lipjă care ar afecta po
litica financiară în domeniul 
agricol, păgubind fondul co
munitar de sumele necesare 
acoperirii diferențelor intre 
prețurile agricole naționale. 
Pe de altă parte, agenția ci
tată remarca faptul că nici 
guvernele de la Bonn, Paris, 
Roma nu dispun, in actuala 
conjunctură politică și eco- , 
nomică, de marje de mane- ij 
vră susceptibile de a veni în 
intîmpinarea cabinetului bri- ’ 
tanic. Mai mult, unii au făcut 
chiar referiri la necesitatea 
unei mai mari „bunăvoințe 
comunitare" din partea Marii 
Britanii, reamintind in acest 
cadru prețurile britanice la 
petrolul extras din Marea 
Nordului, prețuri dintre cele 
mai ridicate...

în ceea ce o privește, R.F. 
Germania nu este doritoare 
să-și încarce nota de plată 
către C.E.E. cu atit mai mult 
cu cit contribuția sa la bu
getul Pieței comune a cres
cut foarte mult. „Rămine de 
aflat, opina agenția France 
Presse, pină la ce punct de
clarația premierului Thatcher 
este destinată în primul rînd 
vieții politice interne, in
tr-un moment cînd aceasta 
trebuie să înfrunte o situație 
economică și socială deosebit 
de dificilă". Iată de ce, plata 
sau neplata notei de un mi
liard lire sterline poate avea 
rolul unei mize cu dublă 
bătaie : Piața comună și creș
terea popularității partidu
lui conservator. Este vorba 
in final, de un pariu in care 
jocul intereselor fiecăruia 
din participanți iși va spune 
cuvintul...

I. TIMOFTE

teme

fapt înseamnă ca acordurile să 
fie convenite intii în afara co
mitetului.

Delegația țării noastre parti
cipă activ la consultările care 
au loc in comitet, conlucrind cu 
toate delegațiile. Astfel, ea a 
luat parte la elaborarea declara
ției „Grupului celor 21“ și, îm
preună cu aceste state, s-a pro
nunțat pentru măsuri de natură 
să conducă la accentuarea ca
racterului de negociere al noului 
organism de dezarmare, pentru 
concentrarea eforturilor in ca
drul unor grupe de lucru pe 

spedL.ee. in vederea ne
gocierii și adoptării unor măsuri 
concrete de dezarmare care să 
oprească și să inverseze cursul 
ascendent al înarmărilor și chel
tuielilor militare.

în acțiunile sale. delegația 
română pornește de Ia poziția 
de principiu a partidului și 
statului nostru potrivit căreia 
rezultatele pozitive obținute la 
sesiunea specială a Adunării Ge
nerale a O.N.U. dedicată dezar
mării. obhgă noul organism 
creat — Comitetul pentru dezar
mare — să treacă fără intirziere 
la convenirea unor măsuri con
crete. eficiente, de dezarmare și . 
in primul rînd de dezarmare nu
cleară. La baza întregii activi
tăți a comitetului trebuie să se 
af.e prioritățile indicate prin re
zoluțiile Adunării Generale a 
O.N.U. care pun in lumină in
teresul intregii umanități de a 
se acționa de urgență, pină nu 
va fi prea tirziu. pentru elimi
narea armelor Și armamentețor 
— suport material al politicii de 
forță din viața internațională.

ia

WASHINGTON

WASHINGTON 27 (Agerpres). 
— Primul test de amploare — 
după cum transmite agenția 
U.P.I. — in cursa pentru obți
nerea învestiturii la scrutinul 
prezidențial din luna noiembrie, 
alegerile preliminare desfășura
te in statul american New 
Hampshire, a fost ciștigat de 
președintele Jimmy Carter, la 
democrați, și Ronald Reagan, la 
republicani.

Potrivit rezultatelor finale ale 
scrutinului, președintele Carter 
a obținut 49 la sută din votu
rile democraților, revenindu-i 10 
delegați la Convenția națională 
a Partidului Democrat. El a 
fost urmat de senatorul Ed
ward Kennedy, cu 38 la sută din 
voturi și 9 delegați, și de 'gu
vernatorul statului California, 
Edmund Brown, cu 10 la sută 
din voturi și 3 delegați.

La republicani. Ronald Reagan

Cvadrupli în Ungaria
La Szekesfehervar (R. P. Ungară) s-au 

născut patru copii gemeni — trei băieți 
și o fată. Un purtător de cuvint al mater
nității din localitate a anunțat că atit 
mama, cit și nou-născuții se simt bine.

Balenele au trăit cindva 
pe uscat ?

O echipă internațională de arheologi și 
geologi a descoperit la poalele Munților 
Himalaya, la nord-vest de Islamabad, 
partea posterioare a unui craniu și mai 
mulți dinți de balenă, care ar fi trăit in 
antica Mare Tethys in urmă cu 45—50 
milioane de ani, cind respectiva zonă geo
grafică era separată — se precizează — de 
restul continentului asiatic.

Potrivit declarației profesorului ameri
can D. Gingerich. descoperirea permite 
stabilirea mai precisă a evoluției balene
lor, despre care cunoștințele sint foarte

SALISBURY
i

Prima zi a alegerilor a decurs 
intr-o atmosferă de calm și ordine

SALISBURY 27 (Agerpres). — 
Corespondență de la Romulus 
Căplescu: Miercuri, cele 3 mi
lioane de alegători africani din 
Rhodesia au început să se pre
zinte in fața urnelor, scrutinul — 
ce urmează să dureze pină vi
neri inclusiv — fiind apreciat ca 
un eveniment de importanță ho- 
tăritoare pentru dezvoltarea vii
toare politică, economică și so
cială a poporului Zimbabwe. Cen
trele de vot, deschise timp de 
12 ore. intre 7 dimineața și 7 
seara, au cunoscut încă din pri
mele clipe o mare afluență de 
alegători. Conștienți de însem
nătatea deosebită a momentului, 
șiruri lungi de votanți, foarte 
mulți dintre ei tineri, așteptau 
să le vină rindul pentru a-i de
semna pe cei 80 de deputați afri
cani care ii vor reprezenta în 
parlamentul ce urmează să pro-

Hew Hampshire
a obținut 50 la sută din voturi 
și 13 delegați la Convenția na
țională a partidului, fiind urmat 
de George Bush, cu 23 la sută 
din voturi și 5 delegați. Howard 
Baker, cu 13 la sută din voturi 
și 2 delegați. John Andersen, cu 
10 ia sută din voturi și 2 dele
ga:.. și John Connally, cu 2 la 
sută din voturi și un delegat.

Președintele Jimmy Carter ob
ține a treia victorie consecuti
vă fata senatorului Edward 
Kennedy, totalizind 21 delegați, 
fată de 19 cîți revin acestuia 
după cistigarea consultărilor e- 
lectorale anterioare in rindul 
democraților din statele Iowa și 
Maine. La republicani, deși 
George Bush a ciștigat scruti- 
nurile anterioare din statele 
Iowa și Porto Rico, el are a- 
celași număr de delegați ca și 
Ronald Reagan — 22.

fragmentare. Faptul că fosilele au fost 
descoperite aproape de un vechi țărm de 
mare ar putea, in opinia savantului, să 
confirme ipoteza că balenele au trăit pe 
uscat inainte de a se adapta la viața in 
mare.

sint autentici ?
multe pinze ale lui Tițian, de

căror i 

prezent 
executate 
pictor in 
expertul 
studiat

a 
autenticitate nu s-a îndoit pină in 

nimeni, sint in realitate falsuri 
de un contemporan al marelui 
perioada 1515—1525, apreciază
de artă Peter Dreyer, care a 

mult timp opere ale lui Tițian
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stat independentclame noul 
Zimbabwe.

în preziua 
drul unor ultime conferințe 
presă, ca și al unor scurte apari
ții, de cite două minute flecarii 
la posturile de radio și telev^B 
ziune, liderii diferitelor partia^^ 
exprimîndu-și speranța că' ale
gerile se vor desfășura intr-un 
climat de calm și disciplină, și-au 
reafirmat principalele puncte ale 
platformelor lor politice.

Totodată, mai mulți lideri po
litici africani au deplîns anumite 
măsuri menite să împiedice buna 
desfășurare a alegerilor ca, de 
pildă, mobilizarea a 100 000 de 
rezerviști albi, ca și a numeroși 
membri ai așa-numitelor forțe 
auxiliare 
rewa) în 
dinii", in 
mate ale 
cantonate 
au voie

Ei s-au pronunțat și împotri
va încercărilor de intimidare la 
care au recurs unele cercuri pa
tronale, declarînd nici mai mult, 
nici mai puțin că se află în po
sesia unei „cutii negre magice", 
cu ajutorul căreia pot afla pen
tru cine a votat fiecare, iar cei 
care iși vor da votul forțelor pa
triotice vor fi concediați. S-a re
marcat, totodată, de către obser
vatorii străini prezența unor care 
armate în fața unor centre de 
vot.

în ciuda unor asemenea tenta
tive și dincolo de unele inciden
te izolate, se poate afirma — așa 
după cum, dealtfel, ziariștii 
străini vizitind mai multe centre 
de vot și-au putut da seama — 
că prima zi a alegerilor a decurs 
într-o atmosferă de calm și or
dine, vădind interes politic din 
partea alegătorilor. S-a confir
mat astfel încă o dată cit de lip
site de temeinicie au fost afir
mațiile din trecut ale exponen- 
tilor cercurilor rasiste că afri
canii „nu sînt pregătiți" pentru 
a-și lua soarta în propriile miini. 
Dimpotrivă, pentru cine se află 
în aceste zile la Salisbury, apa
re limpede că poporul acestei 
țări este animat de un profund 
sentiment al demnității naționale.

scrutinului, în ca
de

(create de Abel Muzo- 
vederea „păstrării or- 
timp ce unitățile ar- 

forțelor patriotice sint 
in zone din care nu 

să iasă.

aflate in muzee celebre ale lumii. Astfel, 
Dreyer afirmă că a constatat asemenea 
falsuri 
Gallery
Oxford, precum și la Muzeul newyorkez 
Metropolitan.

in Muzeul Luvru, la National 
of Scotland, din Edinburgh, la

Explorări la Polul Nord
Un grup de cercetători polari sovietici 

au decolat la 27 februarie, din Leningrad, 
la bordul citorva avioane cu trenuri de 
aterizare pe schiuri, pentru explorări in 
bazinul Oceanului Înghețat de Nord. Apa
ratele vor ateriza in 156 de puncte ale 
calotei de gheață care acoperă oceanul, 
inclusiv la. Polul Nord. In fiecare din a- 
ceste locuri se vor măsura grosimea ghe- 
ții, curenții marini, temperatura apei 
oceanului și altele. In paralel cu aceasta, 
avioanele vor reaprovizibna cu alimente și 
carburanți stațiile .,Polul Nord-22“ și „Po
lul Nord-24", care se deplasează incet, in 
derivă, spre Polul Nord geografic.
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